
Protokół XLVIII Sesji Rady Gminy Kościelisko  

odbytej w dniu 22 czerwca 2023 roku w godz. 9.00 -12.20 

 

Przewodniczący  Artur Bukowski  otworzył obrady XLVIII Sesji Rady Gminy Kościelisko 

 i przywitał zebranych radnych i gości, , rodziców, dyrektorów szkół, przedstawiciela TIG-u 

 i oczywiście uczniów, którzy dzisiaj będą wyróżnieni 

Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Artur Bukowski TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

2 Janusz Czernik NIE • 22.06.2023 08:59 Nieobecny 

• 22.06.2023 09:00 Nieobecny 

3 Władysław Długosz TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

4 Mieczysław Dzierzęga TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

5 Piotr Kopeć TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

6 Maciej Krzeptowski TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

7 Małgorzata Lasak TAK • 22.06.2023 08:59 Nieobecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

8 Ryszard Mądry TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

9 Paweł Michniak TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 



11 Tadeusz Nędza-Kubiniec TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

12 Krzysztof Pitoń NIE • 22.06.2023 08:59 Nieobecny 

• 22.06.2023 09:00 Nieobecny 

13 Stanisław Staszel TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

14 Adam Tracz TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

15 Wojciech Urbaś TAK • 22.06.2023 08:59 Obecny 

• 22.06.2023 09:00 Obecny 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Planowany porządek posiedzenia 

 

Planowany porządek obrad , stanowiący załącznik nr 2 do protokołu przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie Sesji, powitanie gości, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu XLVII  Sesji Rady Gminy Kościelisko  

3. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej, od 15 maja 2023 r. 

4. Interpelacje i zapytania radnych 

5. Przedstawienie i dyskusja nad raportem o stanie Gminy Kościelisko oraz podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kościelisko wotum zaufania za 2022 rok 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ci  sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy za 2022 rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu  Gminy za 2022 rok 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kościelisku za rok 2022. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Kościelisko. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zachodniej części wsi Kościelisko, w gminie Kościelisko - MPZP KOŚCIELISKO 2 - 

SZKOŁA. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kościelisko 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargu oraz zawarcie 

umowy najmu 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Gminy Kościelisko 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 -

2040 

17. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko” 

(ś.p. Helena Rysula) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko” 

(Halina Olejniczak) 

19. Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy  

20. Sprawy bieżące 

21. Wolne wnioski 

22. Zakończenie obrad. 

Przebieg spotkania 

 

1. Otwarcie Sesji, powitanie gości, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Kościelisko stwierdził quorum i zapytał czy są jakieś uwagi do 

proponowanego porządku obrad. Uwag nie było. 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 09:04 



Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 09:04 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 09:04 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 09:04 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 09:04 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 09:04 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 09:04 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 09:04 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 09:04 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 09:04 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 09:04 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 09:04 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 09:04 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 09:04 

 

W wyniku jawnego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

2. Przyjęcie protokołu XLVII  Sesji Rady Gminy Kościelisko. Radni Mieczysław Dzierzęga i 

Władysław Długosz stwierdzili zgodność protokołu z przebiegiem XLVII Sesji Rady gminy 

Kościelisko i wnieśli o przyjęcie go bez czytania.  



Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem protokołu XLVII  Sesji Rady 

Gminy Kościelisko ? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 09:05 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 09:06 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 09:06 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 09:06 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 09:06 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 09:05 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 09:06 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 09:06 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 09:06 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 09:06 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 09:06 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 09:06 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 09:05 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 09:06 

 

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej, od 15 maja 2023 r. 



Wójt Gminy Roman Krupa: „Panie Przewodniczący. Panowie przewodniczący, Wysoka Rado, 

szanowni Państwo witam was wszystkich bardzo serdecznie tutaj w Urzędzie Gminy 

Kościelisko. Pozwólcie, że w sposób szczególny powitam dyrektorów naszych szkół i uczniów, 

którym za chwilę zostaną wręczone stypendia przez przedstawicieli Tatrzańskiej Izby 

Gospodarczej. Witam z tego miejsca Panią Agatę Wójtowicz, Panią Prezes Tatrzańskiej Izby 

Gospodarczej, witam Karola Wagnera, członka zarządu Tatrzańskiej Izby Gospodarczej i miło 

was tutaj gościć. Witam rodziców, witam was wszystkich i teraz przejdziemy do wręczenia 

stypendiów. Ale zanim to nastąpi, bardzo proszę o zabranie głosu Panią Prezes, aby 

powiedziała więcej o Pomocy na Szczytach, o samej idei, o samym pomyśle. Zapraszam tutaj”. 

Prezes Tatrzańskiej Izby Gospodarczej Pani Agata Wojtowicz: „Dzień dobry Państwu. Szanowna 

Rado, Panie Wójcie, szanowni Państwo. Reprezentuję organizację pozarządową. Jest to 

dobrowolne stowarzyszenie podmiotów gospodarczych działających w różnych branżach i 

miejących swoją siedzibę nie tylko na terenie Podhala. Są wśród nas firmy o priorytetowym 

znaczeniu dla nas tutaj, dla regionu, a także małe niewielkie firmy działające w zakresie usług, 

produkcji, a także handlu. Oprócz oprócz podstawowych zadań z zakresu między innymi 

gospodarki, rozwoju, przedsiębiorczości, tworzenia jak najlepszych warunków do prowadzenia 

działalności gospodarczej i kształtowania polityki gospodarczej tutaj u nas na Podhalu, 

doradztwa, także ekonomicznego, prowadzimy od praktycznie od wielu, lat od samego 

początku istnienia Izby, a w tym roku obchodzimy trzydziestolecie działalność charytatywną i 

społeczną, głównie na rzecz dzieci i młodzieży z terenu Podhala. W roku 2018, czyli mamy 

kolejny jubileusz pięciolecia, inaugurowaliśmy nową inicjatywę społeczną pod nazwą Pomoc 

na Szczytach. Jest to program wsparcia, program stypendialnej pomocy dla najbardziej 

uzdolnionych dzieci, dających im możliwość pokonania bariery finansowej w celu osiągnięcia 

sukcesów naukowych, sportowych, artystycznych, a także innych. W tym roku postanowiliśmy 

uchwałą rady wszystkich członków Tatrzańskiej Izby Gospodarczej przyznać takie stypendia, 

między innymi także dla wybitnych uczniów z Gminy Kościelisko, Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego  w Kościelisku, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dzianiszu i Szkoły 

Podstawowej w Witowie. Przyznaliśmy także specjalnie stypendium sportowe. Jest nam 

niezmiernie miło poinformować przede wszystkim beneficjentów naszego stypendialnego 

programu, dyrektorów szkół, rodziców, Państwa także, że przekazane stypendia to kwota 3,5 

tys. zł każde stypendium i jest ono dla szczególnie wyróżniających się uczniów. Bardzo proszę 

Pana Wójta o przedstawienie beneficjentów tegorocznych stypendiów w Gminie Kościelisko. 

Bardzo proszę”. 

„ Bardzo dziękuję. Do przedstawienia sylwetek beneficjentów, którzy za chwilę otrzymają 

stypendia, zaproszę dyrektorów poszczególnych szkół. Zaczniemy alfabetycznie może. 

Zapraszam Panią Dyrektor z Dzianisza”. 

 

Dyrektor Szkoły Oksana Myślicka: „  Witam serdecznie wszystkich. Szanowna Rado, szanowny 

Panie Wójcie, szanowni gości. Wybraliśmy z naszej szkoły uczennicę klasy 5, która uzyskała w 



tym roku szkolnym jedną z najwyższych średnich, czyli 5,42 , wzorowe zachowanie oraz jest 

jedną z nielicznych uczniów, którzy mają stuprocentową frekwencję. Ona jest uzdolniona 

artystycznie, pięknie maluje, pisze wiersze, nawet książki zaczęła pisać. Mam nadzieję, że to 

wyróżnienie pomoże jej w rozwinięciu jej pasji i zainteresowań. Dziękuję serdecznie”. 

Prowadzący: „To ja pozwolę sobie zaprosić przedstawiciela TIG-u Karola i rodziców, i uczennicę 

do nas. Zapraszamy na środek. Dziękujemy. To zapraszamy przedstawiciela dyrektora szkoły w 

Kościelisku o przedstawienie osoby nominowanej. 

Dyrektor Szkoły Marta Szlachtowska: „Szanowna Rado, szanowni Państwo, szanowny Pa ie 

Wójcie. U nas laureatem stypendium jest Maja Szabłowska. Jest to osoba nie tylko bardzo 

uzdolniona edukacyjnie, ale to jest osoba przede wszystkim o wielkim sercu. Jest 

Przewodniczącą Młodzieżowej Rady Gminy, jest dziewczyną, która wielokrotnie okazywała 

zaangażowanie w życie szkoły w sprawy społeczne. Zawsze była otwarta na wszelką pomoc. 

Nigdy nie przeszła obojętnie obok każdego z nas, zawsze, kiedy ktoś potrzebował pomocy w 

szkole, czy to byli młodsi uczniowie, czy czasami starsi, jak była w młodszych klasach, zawsze tą 

pomoc okazywała. Angażowała się we wszelkie akcje charytatywne. Tutaj zawsze była pierwsza 

chętna do pomocy. Zawsze prowadziła ze sobą resztę, chciała pomagać, nigdy nie oczekiwała 

niczego w zamian. Dodatkowo zawsze tutaj była zaangażowana w swoją naukę, chciała się 

rozwijać. Jest pełna pasji, uzdolniona językowo. Tutaj język francuski u niej to jest po prostu 

coś, co jest jej główną pasją. Ale przede wszystkim, tak jak mówię, tutaj zaangażowanie w 

sprawy społeczne. Także bardzo gratuluję Mai. Gratuluję w szczególności rodzicom tak 

wspaniałej córki. No i życzę Mai, żeby w dalszym ciągu rozwija swoje skrzydła, rozwija swoje 

pasje i żeby była taka, jak jest, bo jest po prostu cudowna. Także gratuluję serdecznie”.  

Prowadzący: „Zapraszam serdecznie na środek z rodzicami oczywiście. I zapraszam Pana 

Dyrektora Szkoły w Witowie o przedstawienie osoby nominowanej”. 

Dyrektor Szkoły Leszek Szlachtowski: „Dzień dobry. Szanowny Panie Przewodniczący, Panie 

Wójcie, szanowni radni i goście. Karolina Pawlikowska w bieżącym roku szkolnym uczęszczała 

do 7 klasy Szkoły Podstawowej w Witowie i w dniu jutrzejszym otrzyma świadectwo z 

wyróżnieniem za bardzo wysokie wyniki w nauce. Średnia ocen 5,21 i wzorowe zachowanie. 

Karolina jest wszechstronnie uzdolnioną uczennicą, uzyskuje wysokie miejsca w konkursach 

przedmiotowych. Na przykład pierwsze miejsce w powiatowym konkursie matematycznym 

Matematyka pomaga i bawi, artystycznych, między innymi wyróżnienie w konkursie 

powiatowym Kurierzy tatrzańscy farbą i kredką, a także sportowych, na przykład pierwsze 

miejsce w powiatowym turnieju Piłki Siatkowej. Wraz z zespołem regionalnym Mali 

Witowianie reprezentuje szkołę i zdobywa liczne wyróżnienia między innymi na Festiwalu Złote 

Kierpce. Karolina podejmuje działania na rzecz społeczności szkolnej, jest członkiem 

Młodzieżowej Rady Gminy Kościelisko i pocztu sztandarowego Szkoły Podstawowej w Witowie. 

Gratuluję serdecznie”.  

Prowadzący: „Gratulacje i zapraszam z mamą na środek. Szanowni Państwo to zapraszamy 

jeszcze do wspólnego zdjęcia. Prosimy wszystkie beneficjentki stypendium... I dyrektorowi i 



nauczycieli też. Zapraszamy wszystkich. Szanowni Państwo to zanim oddam z powrotem głos, 

chciałem.... Jeszcze będą zdjęcia. Nie mamy jednego zdjęcia, brakowało mamy.... W tym 

miejscu szanowni Państwo, chciałem dołączyć się do gratulacji dla poszczególnych uczniów. 

Podziękować, bo to duży wkład rodziców, nauczycieli. A dla TIG-u również duże podziękowania 

za to, że przedstawiciele naszej gminy również zostali wyróżnieni. Dziękujemy, gratulujemy i 

miło nam będzie, jeżeli będziecie z nami do końca sesji, ale zakładam, że macie inne obowiązki 

dzisiaj. Życzę miłego dnia”. 

 

Wójt Roman Krupa: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo. Przechodzę 

teraz do tutaj właściwego sprawozdania. Sprawozdanie za okres od 15 maja do 21 czerwca 

tego roku. 15 maja Sesja Rady Gminy Kościelisko. Tego dnia udział w posiedzeniu Komisji 

Oświaty, a także w posiedzeniu Kapituły dotyczącej nagrody zasłużony dla Gminy Kościelisko. 

Dzień później udział w otwarciu Miejskiego Żłobka w Czarnym Dunajcu. Z tego miejsca raz 

jeszcze gratuluję władzom samorządu miasta i gminy Czarny Dunajec i wszystkim 

zaangażowanym w realizację tego projektu. Tego dnia po południu spotkanie z uczestnikami, 

laureatami konkursu ekologicznego Jestem Eco dla dzieci i młodzieży. 79 prac, 79 spojrzeń na 

to, jak żyć ekologicznie i z większym szacunkiem dla środowiska. Gratuluję pomysłowości, 

kreatywności wszystkim uczestnikom. Dziękuję mojemu zespołowi za przygotowanie i 

przeprowadzenie konkursu. W dniach od 17 maja do 23 maja gościliśmy przedstawicieli 

delegacji naszego partnerskiego miasta Divion z Francji w związku z XXX Jubileuszowym 

Przednówkiem w Polanach. 18 maja Rada Budowy dotycząca budowy budynku 

wielofunkcyjnego w Witowie. W dniach od 19 do 21 maja odbywał się XXX Przednówek w 

Polanach. Za nami trzy dni święta kultury, muzyki, śpiewu, tradycji. W trakcie Przednówka 

miałem dużą przyjemność i zaszczyt wręczyć nagrodę Wójta za działalność kulturalną. 

Przypomnę, że tegorocznymi laureatami zostali Pani Anna Nędza-Kubiniec, Pani Zofia Kin, a 

także Pan Stanisław Szymusiak. Dziękuję z tego miejsca całemu jury, całemu zespołowi 

Gminnego Ośrodka Kultury Regionalnej z Panią Małgorzatą Karpiel-Bzdyk na czele, zarządowi 

Związku Podhalan oddział Kościelisko z Panem Prezesem Maciejem Krzeptowskim na czele. 

Dziękuję za zorganizowanie i przeprowadzenie tego wydarzenia. W związku z XXX 

Jubileuszowym Przednówkiem gościli u nas przedstawiciele zarówno partnerskiego miasta 

Divion z merem Jacky Lemoine na czele, a także partnerskiej gminy Kobylnica z Panem 

Sekretarzem Radosławem Krawczykiem na czele i Pan Ivan Śaśko z partnerskiego miasta 

Twardoszyn. 24 maja wideo spotkanie Zarządu Stowarzyszenia Gmin Górskich Rzeczypospolitej 

Polskiej. Dzień później spotkanie z wykonawcą, radnymi, inspektorem dotyczące przebudowy 

budowy remizy OSP Dzianisz Dolny. 26 maja spotkanie w terenie na drodze wojewódzkiej 

numer 9 5 8 w Witowie z przedstawicielem wykonawcy firmy Strabag w temacie 

realizowanego zadania. 28 maja Majówka w Dzianiszu. W tym roku w zmienionej formule. Z 

jednej strony połączenie tradycji góralskich, ale też z aktywnym rodzinnym wypoczynkiem. 

Dziękuję organizatorom za przygotowanie i przeprowadzenie wydarzenia. 29 maja wideoczat. 

Dzień później spotkanie z projektantami dotyczące sali gimnastycznej w Dzianiszu. Chciałem 



Państwa poinformować, że 16 maja został złożony wniosek o udzielenie pozwolenia na 

budowę budynku sali gimnastycznej wraz z niezbędnym zapleczem. 30 maja podpisałem 

umowę na remont drogi Karpielówka Dolna. Będę o tym mówił przy okazji sprawozdania 

dotyczącego postępowań przetargowych. Tego dnia po południu odbyło się kolejne spotkanie z 

projektantem, a także radnymi Sołectwa Witów dotyczące opracowywanej dokumentacji dla 

sieci wodociągowej. Omówiliśmy dotychczas wykonany przez projektanta zakres prac, czyli 

samą opracowaną dokumentację projektową dotyczącą budynku stacji uzdatniania wody wraz 

z infrastrukturą towarzyszącą, wypracowany w wyniku też wielu spotkań z mieszkańcami, 

proponowany przebieg sieci wodociągowej. Na jesień tego roku chcemy dysponować 

prawomocnymi decyzjami dotyczącymi tej inwestycji. 30 maja rozstrzygnięcie konkursu dla 

szkół o uzależnieniach. Na logach tego dnia wręczyłem uczestnikom nagrody. Dzień później 

udział w Walnym zgromadzeniu akcjonariuszy spółki PKN, przyjęcie sprawozdań finansowych, 

udzielenie absolutorium to główne tematy zgromadzenia. 1 czerwca spotkanie z 

przedstawicielami Biura Projektowego opracowującego dokumentację dla Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych. Omówiliśmy zaproponowane rozwiązania projektowe. Dzień 

później walne zebranie Geotermii Podhalańskiej. Przyjęcie sprawozdań finansowych w tym 

okresie, udzielenie absolutorium zarządowi i członkom Rady Nadzorczej to główne tematy 

zebrania. 2 czerwca comiesięczne spotkanie z dyrektorami naszych szkół w temacie spraw 

bieżących dotyczących ich funkcjonowania. 5 czerwca Międzyszkolne Zawody w tenisie 

stołowym, które odbyły się w szkole w Witowie. Miałem przyjemność wręczyć medale i 

dyplomy uczestnikom. Dziękuję organizatorom za przygotowanie zawodów. 7 czerwca wideo 

spotkanie Zarządu Stowarzyszenia Gmin Górskich RP. Tego dnia wideospotkanie członków 

Podhalańskiego Obszaru Funkcjonalnego ZIT w sprawach bieżących. Po południu spotkanie z 

Prezesem spółki SEWIK również w sprawach bieżących firmy. 9 czerwca przed południem 

miałem przyjemność otworzyć IX Ogólnopolskie Spotkanie Miłośników Surwiwalu i Bushcraftu 

organizowanego przez Stowarzyszenie Polska Szkoła Surwiwalu, które odbyło się na stadionie 

w Kirach. Warsztaty, spotkania, integracja środowisk i sporo praktycznej wiedzy do zdobycia 

przy okazji tego weekendowego wydarzenia. Tego dnia miały miejsce również na Placu 

Niepodległości w Zakopanem, miały miejsce obchody Powiatowego Dnia Strażaka. Piękna 

uroczystość, w trakcie której  miało miejsce między innymi wręczenie awansów i odznaczeń. Z 

tego miejsca raz jeszcze wyrazy uznania i szacunku dla strażaków i podziękowania za codzienną 

służbę i każde zaangażowanie. 10 czerwca oficjalne otwarcie Remizy OSP Kościelisko po 

dokonanej przebudowie, rozbudowie budynku. Gratuluję druhny i druhowie. W uroczystości 

wziął udział między innymi zastępca Komendanta Głównego Państwowej Straży Pożarnej, 

generał nadbrygadier Krzysztof Hejduk. Za co też bardzo dziękuję. 12 czerwca spotkanie z 

Prezesem Zarządu Gminnego OSP Panem Krzysztofem Michniakiem w sprawach bieżących. 

Tego dnia miała również miejsce zgromadzenie wspólników spółki SEWIK. Przyjęcie 

sprawozdań finansowych, kwestia absolutorium dla zarządu i członków Rady Nadzorczej i to 

główne Tematy tego zebrania. 13 czerwca spotkanie dotyczące wykonania zatoki na odcinku 

leśnym na Płazówce. Jesteśmy na etapie przygotowania wniosku celem uzyskania zgłoszenia 

na remont tej drogi. Płazówka Gąsówka. Dzień później spotkanie z proboszczem Parafii 



Kościelisko księdzem Krzysztofem Smoterem, a także zgromadzenie wspólników spółki PPK. 

Tutaj również z racji okresu, tutaj głównym tematem posiedzenia było przyjęcie sprawozdań 

finansowych. 14 czerwca odbyło się również wyjazdowe posiedzenie Komisji Ekonomiki. 

Rozmawialiśmy o realizowanych inwestycjach, stopniu ich zaangażowania, a także no 

występujących różnych problemach przy okazji poszczególnych inwestycji. Dzień później 

spotkanie w terenie na ulicy Wojdyłówka, gdzie prowadzone są w tej chwili roboty związane z 

budową oświetlenia drogowego. Tego dnia także spotkanie na budowie budynku 

wielofunkcyjnego w Witowie. 16 czerwca udział w XVI Międzynarodowym Forum Górskim. 

Tematem tegorocznego forum był Transport i Geotermia na Podtatrzu dziś i jutro. Mowa była 

o programie rozwoju systemu transportowego Podtatrza do 2030 roku, o diagnozie systemu 

transportowego i kierunkach rozwoju, a także o lokalnych źródłach energii i możliwości 

wykorzystania na Podhalu. Ważne zagadnienia z punktu widzenia rozwoju naszego terenu. 19 

czerwca spotkanie na ulicy Kierpcówka. Tam z kolei, o czym Państwa informowałem, trwają 

roboty związane z remontem drogi. Jesteśmy na etapie prac związanych z modernizacją 

odwodnienia. 19 czerwca udział w otwarciu Bramy Gorce Centrum Edukacyjno-Przyrodniczego 

w Waksmundzie. Dzień później spotkanie z proboszczem Parafii Witów księdzem Adamem 

Starzykiem i siostrą Bogusławą, przełożoną Zgromadzenia Córek Bożej Miłości. Tego dnia udział 

w posiedzeniu Komisji Ekonomiki. 21 czerwca wideospotkanie Zarządu Stowarzyszenia Gmin 

Górskich RP. W dniu wczorajszym spotkanie z Dyrektorem Agencji Mienia Wojskowego Panem 

Łukaszem Wabikiem w temacie postępowania przetargowego dotyczącego Salamandry, 

dzierżawy terenu na Polanie Sywarne, innych spraw dotyczących naszej współpracy. I tutaj 

chciałem Państwa poinformować, że jest zgoda Pana Dyrektora na wykorzystanie fragmentu 

drogi. Zarówno tutaj ta zgoda obejmuje Agencję Mienia Wojskowego, jak i nowego dzierżawcy. 

Rozmawialiśmy na ten temat na posiedzeniu wyjazdowym Komisji Ekonomiki. Widzieliśmy 

tutaj ten fragment drogi w terenie, rozpoczynamy więc w tym zakresie procedurę. Konieczne 

jest między innymi opracowanie stosownego operatu szacunkowego. Szanowni Państwo, jeżeli 

idzie o informację z zamówień publicznych, tutaj ograniczę się do jednego zadania do remontu 

drogi gminnej Karpielówka Dolna. Podpisałem w okresie międzysesyjnym umowę na remont 

tej drogi. Dzisiaj powinny rozpocząć się od 8-ej prace na tej drodze. Umowa podpisana z FHU 

KALTRANS spółka jawna Kalata na kwotę 1 514 646,53 zł . Inspektorem Nadzoru w ramach 

postępowania tutaj został wybrany Pan Piotr Bobak PRONAD projektowanie za kwotę 11 900 

zł. Dziękuję pracownikom całemu mojemu zespołowi za działanie, zaangażowanie w okresie 

międzysesyjnym. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, to wszystko co 

chciałem przekazać w ramach sprawozdania. Dziękuję za uwagę”. 

 

Uwag do sprawozdania nie było. 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem sprawozdania Wójta z 

działalności międzysesyjnej? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 09:31 



Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 09:31 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 09:31 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 09:31 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 09:31 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 09:31 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 09:31 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 09:31 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 09:31 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 09:31 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 09:31 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 09:31 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 09:31 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 09:31 

 

W wyniku jawnego głosowania sprawozdanie Wójta przyjęto jednogłośnie. 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych – Nie było.  

 

5. Przedstawienie i dyskusja nad raportem o stanie Gminy Kościelisko oraz podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kościelisko wotum zaufania za 2022 rok 



Wójt Gminy Roman Krupa: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 

mieszkańcy Gminy Kościelisko. Mam dużą przyjemność przedstawić Państwu raport o stanie 

gminy będący podsumowaniem działań przeprowadzonych przez zespół Urzędu Gminy 

Kościelisko wraz z jednostkami Organizacyjnymi gminy w roku 2022. Raport będący efektem 

naszej wspólnej pracy i to chciałem wyraźnie podkreślić na rzecz Gminy Kościelisko. Zanim 

słuchajcie, przejdę do tutaj tej sprawy inwestycyjnej, bo ja będę omawiał kwestię inwestycji w 

roku 2022, pozwólcie na podsumowanie tego roku, który za nami z mojej perspektywy. Biorąc 

pod uwagę to, co w tym roku 2022 się wydarzyło, był to rok pełny wyzwań, wyzwań, które w 

miarę naszych możliwości staraliśmy się, którym staraliśmy się sprostać. Przechodząc do 

podsumowanie nie sposób zacząć inaczej niż tutaj wspominając dzień 24 lutego, przyniósł on 

ze sobą straszną wiadomość o agresji Rosji na niepodległą Ukrainę. Ta nowa rzeczywistość 

przyniosła nam później w kolejnych miesiącach wszystkim nowe zadania, nowe trudności, z 

którymi musieliśmy się zmierzyć. Wiele osób, w tym liczni mieszkańcy Gminy Kościelisko 

wykazały głęboką solidarność z narodem ukraińskim i to nie tylko słowem, lecz przede 

wszystkim czynem, włączając się w konkretną pomoc potrzebującym. Należy pamiętać, że 

wiele zadań związanych z obsługą uchodźców z Ukrainy zostało nałożonych bezpośrednio na 

Urzędy Gminy i ich jednostki, Urzędy Stanu Cywilnego i Ośrodki Pomocy Społecznej. 

Wymagało to natychmiastowej adaptacji do nowo występujących potrzeb. Tutaj na ten temat 

będzie więcej mówił Pan Sekretarz. Nieprzerwanie od początku konfliktu i to też słuchajcie 

warto odnotować, działał nasz punkt wsparcia dla obywateli Ukrainy i wciąż trafiają do niego 

ludzie, którzy potrzebują pomocy. Jest to jeden z nielicznych takich punktów działających po 

dziś dzień. Dlatego z tego miejsca raz jeszcze składam podziękowania wszystkim, którzy nie 

szczędzili swojego czasu i serca, by wesprzeć tych, którzy musieli porzucić swoją ojczyznę i 

dom rodzinny. Dziękuję. Jednocześnie, co myślę, że bardzo nas cieszy, od 1 kwietnia, pewnie, 

że o tym też się zapomniało, 2022 roku nastąpił czas powrotu do normalności po okresie 

pandemii. Od tego dnia były zniesione właściwie wszystkie obostrzenia, które przez nią były 

spowodowane. Dla mnie i mojego zespołu rok 2022 był kolejnym rokiem intensywnej pracy. To 

czas, w którym dominująca część działań naszego urzędu, przyjmowanie wniosków, rejestracja, 

nadawanie numerów PESEL, wypłata świadczeń z tytułu zakwaterowania i wyżywienia, wypłata 

dodatków z tarcz energetycznych, związana była ze skutkami toczącej się wojny za naszą 

wschodnią granicą. Od początku wojny staraliśmy się w każdym możliwym wymiarze, 

koordynując wszelkie wymiary wsparcia, a także udzielając pomocy poprzez zarządzanie 

pojawiającymi się rządowymi programami. Jednocześnie był to czas, w którym trzeba było 

przecież normalnie funkcjonować, czyli realizować zadania własne i obsługę mieszkańców. Rok 

2022, mimo tych trudności, okazał się przede wszystkim być kolejnym rokiem inwestycji, a w 

szczególności inwestycji drogowych. Ja często, jak wiecie, powtarzam drogi, drogi, drogi, bo 

tutaj od początku mojej działalności jako Wójta wiem, że w tym obszarze musimy najwięcej 

inwestować, bo biorąc pod uwagę ich stan, mamy no sporo do nadrobienia. W roku 2022 

staraliśmy się wykorzystać wszystkie możliwe szanse, aby pozyskać środki na remonty i 

budowę dróg. Wydatki na remonty i inwestycje w ubiegłym roku przekroczyły kwotę 12 

milionów złotych. Należy przy tym zauważyć, że znaczny wzrost cen w segmencie budowlanym 



i drogownictwie oraz wzrost cen paliwa spowodowało, że wszystkie praktycznie oferty 

przetargowe przewyższyły zaplanowane pierwotne środki finansowe, jeżeli idzie o kwestie 

związane z budową dróg. Następstwem tego często było wydłużenie etapu przetargowego, 

gdyż niejednokrotnie konieczne było ponowne ogłoszenie postępowania i dokonywanie 

przesunięć w budżecie. Niemniej jednak największe i najbardziej znaczące inwestycje zostały 

przy wykorzystaniu środków pozyskanych z innych źródeł oraz nadwyżki z roku 2021 

zrealizowane. Zdaję sobie też sprawę, że rok 2022 był czasem trudnym dla mieszkańców, na 

których także spadły nowe trudności i wyzwania, a także dla przedsiębiorców, którzy musieli 

funkcjonować w realiach rosnącej inflacji i ciągle zmieniających się cen. Staraliśmy się, 

podobnie jak inne samorządy, korzystając z pojawiających się nowych możliwości, jak 

najbardziej złagodzić te trudności. Ostatnie miesiące roku 2022 to okres, w którym jako gmina 

podpisaliśmy Umowę z Polską Grupą Górniczą S.A. niezbędną do rozpoczęcia dystrybucji węgla 

mieszkańcom, którzy złożyli wniosek o zakup preferencyjny paliwa stałego. Planując i realizując 

cały proces, pamiętacie, bo na ten temat też szeroko rozmawialiśmy na posiedzeniach Komisji 

Ekonomiki chociażby, chcieliśmy do niego podejść kompleksowo, tak, aby zakup węgla, jego 

dystrybucja były rozwiązane prosto, wygodnie i szybko. Stąd też w tej kwocie 1900 zł brutto za 

tonę, zawarte zostały wszystkie koszty z tym związane, łącznie z kosztami transportu do 

gospodarstw domowych. Wydaje się, że cały ten proces został przeprowadzony bardzo 

sprawnie i dziękuję z tego miejsca wszystkim zaangażowanym w to zadanie. Wspomnę teraz, 

jeżeli idzie o rok 2022 , o kodeksie reklamowym, bo ten dokument obowiązywał no również w 

tym roku. Dokument określający zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, 

tablic reklamowych, urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń. Uchwała, co często podkreślam, 

mająca służyć nam wszystkim porządkując chaos reklamowy i chroniąc krajobraz. Zdaję sobie 

sprawę i chciałem tutaj to też wyraźnie podkreślić, że ten dokument u wielu z Państwa 

wzbudza emocje i nie wszyscy zgadzają się z nim w pełni. Wynika to jednak często, co 

potwierdzają prowadzona przeze mnie rozmowy z nieznajomości uchwały. Pragnę was 

zapewnić, że cały czas monitorowaliśmy funkcjonowanie uchwały i wsłuchiwaliśmy się w głosy 

mieszkańców tak, aby aktualnie wchodząca w życie modyfikacja kodeksu pomogła w jego 

wdrażaniu, a nie spowodowała odejście od założeń tego dokumentu. Przykładami rok 2022 był 

również mam nadzieję tego dowodem, dużą wagę do tego, by prowadzić otwartą politykę 

informacyjną, nie uciekając od rozmów i spotkań z Państwem poprzez spotkania wiejskie, 

wykorzystując media społecznościowe, naszą stronę internetową chcemy informować was na 

bieżąco o tym, co robimy jako zespół, urząd i jakie działania inwestycje prowadzimy. Czynię tak 

również dlatego, abyście mieli świadomość, że to wszystko o czym mowa w raporcie wymaga 

wiele zaangażowania i pracy każdego dnia w ciągu roku. Raport, który z przyjemnością i 

satysfakcją Państwu przedstawiamy, bo po mnie tutaj głos zabierze Pani Skarbnik Dorota 

Kierpacz i Pan  Sekretarz Mariusz Koperski, opowiada o tych właśnie właśnie działaniach, a 

także o wielu innych, które w sumie składają się na efekty rocznej pracy mojej i zespołu Urzędu 

Gminy wraz z jednostkami organizacyjnymi i z Państwem radnymi. Dziękuję wszystkim 

stowarzyszeniom i organizacjom działającym na terenie naszej gminy dzięki aktywności, 

których możliwe są inicjatywy integrujące społeczność, promujący nasz samorząd i naszą małą 



ojczyznę. Dziękuję przedsiębiorcom, pracownikom samorządowym za trud włożony w rozwój 

naszej gminy. Dziękuję sołtysom, członkom rad sołeckich za dotychczasową dobrą współpracę i 

każde zaangażowanie. Często podkreślam, że Gmina Kościelisko na nasza wspólna wartość, bo 

szczerze wierzę, że tak właśnie jest. To nasza wspólna odpowiedzialność za jej rozwój. Bardzo 

dziękuję wszystkim zaangażowanym w przygotowanie tego raportu, kierownikom 

poszczególnych referatów jednostek organizacyjnych. W szczególności dziękuję Panu 

Sekretarzowi za koordynację tego całego procesu jego powstawania. Wam drodzy mieszkańcy, 

bo dzisiejsza i każda sesja jest przecież oglądana przez naszych mieszkańców, dziękuję za czas, 

który poświęcacie dla dobra i rozwoju naszego samorządu, za uiszczane w terminie opłaty, 

podatki, opłatę miejscową, dzięki którym możemy realizować wiele potrzebnych inwestycji i 

niezbędnych zadań. Dzięki Państwu. Dziękuję Państwu radnym za dobrą współpracę w roku 

2022, za normalność relacji, którą sobie bardzo szanuję. Dziękuję wszystkim pracownikom 

urzędu jednostek, czyli całemu mojemu zespołowi. Bez was raport nie byłby dokumentem, 

który z dużą przyjemnością i dumą prezentujemy. W tej chwili dokonam omówienia części 

inwestycyjnej raportu wraz z informacją o wielkości środków pozyskanych w roku 2022. Pani 

Skarbnik omówi raport w części finansowej, a Pan Sekretarz z kolei przedstawi raport z 

pozostałej perspektywy, z perspektywy pracy poszczególnych referatów poszczególnych 

jednostek. 2022 rok tak, jak mówiłem rok inwestycji. Na inwestycje i remonty w naszej gminie 

wydatkowaliśmy kwotę ponad 12 300 000 zł. I tutaj przejdę, słuchajcie, do najważniejszych 

inwestycji i remontów realizowanych w roku 2022. Nie będę ich tutaj, no dokładnie i 

szczegółowo omawiał, po prostu je odczytam i przedstawię. Modernizacja 2-ch dróg 

dojazdowych do pól: droga Między Potoki w Witowie i droga Pawelce w Dzianiszu na łączną 

kwotę 464 396,02 zł. Przebudowa drogi Salamandra etap I. Tutaj to zadanie w roku 2022  

zostało zakończone za łącznym kwotę 3 449 847,42 zł i z wielu inwestycji, które w roku 2022 

zostały zakończone, ta inwestycja mnie tutaj cieszy, no najbardziej, bo jest inwestycją 

kompleksową. Tak chciałbym w przyszłości realizować inwestycje. Mówimy o o kompleksowej 

przebudowie drogi gminnej, budowie przejść dla pieszych. Wiecie, że udało się dzięki 

pozyskanym zgodom od mieszkańców wybudować chodnik, co już na etapie realizacji tutaj 

zadania w części wyżej w etapie II się nie udało, więc to zadanie jest przykładem tego, jak w 

przyszłości tutaj chcemy, jeżeli oczywiście jest taka możliwość takie zadania realizować. 

Rozpoczęcie remontu drogi Salamandra etap II to zadanie ma zostać zakończone do 30 

czerwca tego roku. W roku 2022 ponieśliśmy wydatki w kwocie 1 155 885,02 zł. Rozpoczęliśmy 

również budowę budynku wielofunkcyjnego w Witowie, którym, jak wiecie, będzie znajdować 

się żłobek, ośrodek zdrowia, punkt apteczny, sala do spotkań, mieszkanie socjalne i plac zabaw. 

Łączna wartość tej całej inwestycji to kwota ponad 5 200 000 zł. W roku 2022 wydatkowaliśmy 

na ten cel 1 124 464,56 zł. Kolejne zadanie, o którym warto wspomnieć, to rozpoczęcie 

rozbudowy i przebudowy istniejącego budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Kościelisku. To 

zadanie, jak wiecie, zostało zakończone. Budynek już służy druhom i druhnom po tej 

przebudowie. W roku 2022 wydatkowaliśmy na ten cel 695 000 zł. Rozpoczęcie remontu drogi 

Dworskiej Zagrody Witowskie Dzianisz/ Witów. I w roku 2022 kwota wydatkowana na ten cel 

to 1 141 328,05 zł. Głównie ta kwota była wydatkowana na połączenie mostowe pomiędzy 



tutaj Dzianiszem i Witowem. Zasadnicze prace mają zakończyć się do października tego roku 

na tej drodze, więc jeszcze trzeba kilka miesięcy wytrzymać, a później myślę, że już będziemy 

jeździli po drodze w standardzie, którego oczekujemy. Adaptacja niezabudowanej przestrzeni 

w budynku Centrum Tradycji i Turystyki w Kościelisku na potrzeby sali wystawienniczo-

koncertowej wraz z zagospodarowaniem kwota 651 252,70 zł. To zadanie też zostało 

zrealizowane. Budowa, przebudowa 4-ech przejść dla pieszych w ciągu drogi gminnej na ulicy 

Nędzy-Kubińca w Kościelisku. Tutaj łączna kwota 159 654 zł. Czekamy na rozstrzygnięcia w 

ramach kolejnego konkursu na przebudowę i budowę kolejnych przejść dla pieszych na ulicy 

Nędzy-Kubińca. Modernizacja drogi Do Kowalczyków w Witowie, tutaj kwota 255 811,71 zł. 

Kolejne zadanie zagospodarowanie ronda w Dzianiszu wraz z budową wiaty przystankowej. Ta 

przestrzeń też no teraz już wygląda znacznie lepiej. Do tej pory w żaden sposób nie była 

uporządkowana. Teraz myślę, że no nie powoduje, że jesteśmy zaniepokojeni tym, jak wygląda 

to miejsce. Budowa kolejnego etapu kanalizacji w Witowie. Przeznaczona kwota na to zadanie 

wyniosła w roku 2022-251 394,32 zł. Mur oporowy przy Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Dzianiszu. Też zadanie, które było możliwe do realizacji dzięki wypracowanej nadwyżce 

operacyjnej, też trzeba było to zadanie zrealizować z racji stanu poprzedniego muru-158 

428,17zł. Budowa małej architektury. Tutaj z przygodami w związku z remontem i 

modernizacją drogi wojewódzkiej 2-ie wiaty przystankowe w Kirach i przy Dolinie 

Chochołowskiej w ramach projektu pod nazwą Na szlaku pieszo-rowerowym Kościelisko-

Witów- Oravice-Twardoszyn. Przekazanie dotacji majątkowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Witowie w kwocie 116 229,42 zł z przeznaczeniem na budowę tutaj odwodnienia na zewnątrz 

remizy, utwardzenia placu. No tutaj to miejsce też zyskało nową jakość. Zagospodarowanie 

terenu przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Dzianiszu, też realizacja kolejnego ważnego 

zadania podnosząca też bezpieczeństwo dzieci, które uczą się na co dzień w tym budynku. 

Modernizacja drogi Pindele, o czym też rozmawialiśmy na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Ekonomiki. Tutaj z pozdrowieniami dla Pana Władysława kwota 62 410,19 zł. Mamy 

świadomość, że tutaj był to odcinek, który był w niezbędnym zakresie do remontu. Dalsze 

metry tej długości, dalsze długość tej drogi, czeka na lepsze czasy, na pozyskane środki w 

przyszłości, o czym też rozmawialiśmy na ostatnim Posiedzeniu Komisji Ekonomiki. Zakup 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kościelisku. 

Widzą Państwo kwotę główną. Tutaj ponad 1 150 000 zł. Śmieję się, uśmiecham teraz, bo w 

ten sposób, no można kupować tutaj samochody. Kwota wkładu własnego urzędu 11 673 zł. 

Tutaj gratuluję skuteczności druhnom i druhom Ochotniczej Straży Pożarnej Kościelisko 

dofinansowanie z Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym. Pozostałe inwestycje, których szanowni 

Państwo już nie będę dokładnie omawiał. Inwestycje mające charakter cyfrowy, związanych z 

zakupem sprzętu komputerowego. Widzicie tutaj Państwo, szerzej jest o tym mowa zarówno w 

raporcie o stanie, tutaj też można to zobaczyć. Przejdę do środków finansowych otrzymanych 

w roku 2022. Funduszy celowych i dotacji ponad 4 200 000 zł. To były środki, które były 

pozyskane i wydatkowane w 2022 roku, bo tych środków, które pozyskaliśmy w ramach 

chociażby Polskiego Ładu, było znacznie więcej, ale tutaj one będą wydatkowane w roku 2023, 

więc nie były, nie były uwzględnione w raporcie za rok 2022. Tutaj Państwo też widzą, jakie 



było wydatkowanie tych funduszy. Programu finansowane z udziałem środków europejskich. 

Tutaj też kwota prawie 1 600 000 zł. Jeśli idzie o część inwestycyjną to wszystko szanowni 

Państwo”. 

„Jeszcze raz dziękuję Państwu wszystkim za dobrą współpracę w roku 2022 za realizację, za 

pomoc w realizacji tych wszystkich zadań, o których mówiłem. Zapraszam Panią Skarbnik do 

części finansowej”. 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: „ Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 

ja chciałam omówić raport o stanie Gminy Kościelisko za rok 2022, jej części finansowej. 

pokrótce. Reszta informacji zostanie uzupełniona w kolejnym punkcie. Jeżeli chodzi o 

wykonanie dochodów Gminy Kościelisko w ubiegłym roku, dochody budżetowe zostały 

zrealizowane w kwocie 61 309 440,79 zł. To stanowi 102,43% zakładanego planu rocznego. 

Struktura zrealizowanych dochodów przedstawia się następująco: dochody bieżące zostały 

zrealizowane w kwocie 57 784 966,02 zł, co stanowi 105,66% zakładanego planu rocznego. 

Natomiast dochody majątkowe zostały zrealizowane w kwocie 3 524 474,77 zł, to stanowi 

68,22% zakładanego planu rocznego. Struktura dochodów ze względu na źródło pochodzenia 

przedstawiała się następująco: dochody własne gminy zostały wykonane w kwocie 27 430 

603,04 zł to stanowić 45% w strukturze dochodów. Dotacje otrzymane z budżetu państwa, 

budżetów jednostek samorządu terytorialnego oraz ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej, a także fundusze celowe to kwota 22 387 471,75 zł, co stanowi 36% wykonanych 

dochodów gminy, natomiast subwencje z budżetu państwa stanowiły 19% dochodów 

budżetowych w ubiegłym roku i była to kwota 11 491 366 zł. Jeżeli chodzi o strukturę 

dochodów własnych, dochody własne zaplanowane były na kwotę 22 857 215,36 zł, natomiast 

zostały wykonane w kwocie 27 430 600,04 zł. To stanowiło 120% zakładanego planu i 

stanowiły tak jak już wcześniej wspomniałem, 45% wykonanych dochodów budżetowych 

ogółem. Największą pozycję tutaj stanowiły udziały w podatku dochodowym od osób 

fizycznych i prawnych- 8 milionów, następnie podatek od nieruchomości- ponad 7 milionów 

oraz opłata za odpady komunalne, a także podatek od czynności cywilnoprawnych- około 4 

milionów. Realizacja dochodów z tytułu otrzymanych dotacji. Dotacje otrzymane z budżetu 

państwa, budżetów jednostek samorządu terytorialnego oraz ze środków pochodzących w 

budżetu Unii Europejskiej, a także funduszy celowych zostały wykonane na poziomie 22 387 

471,75 zł. To jest 87,77% zakładanego planu rocznego. Największą w strukturze tutaj pozycję 

stanowiły środki z państwowych funduszy celowych, z których między innymi udzielaliśmy 

Pomocy dla obywateli Ukrainy oraz wypłacaliśmy dodatki energetyczne, a także fundusz dróg 

samorządowych. Było to prawie 5 mln. Jeżeli chodzi o wykonanie wydatków budżetu Gminy 

Kościelisko w ubiegłym roku, zgodnie z podjętą uchwałą budżetową oraz w wyniku 

dokonanych w trakcie roku zmian w budżecie plan na dzień 31 grudnia 2022 roku ogółem 

wynosił 65 682 113,26 zł i został on wykonany w kwocie 60 055 446,12 zł, czyli 91% planu 

rocznego. W strukturze wydatków wydatki bieżące stanowiły 84% i była to kwota 50 194 

673,41 zł. Natomiast wydatki majątkowe gminy zostały wykonane w kwocie 9 860 772,81 zł, 

czyli w 88 procentach i było to 16% w strukturze wydatkowej. Jeżeli chodzi o wykonanie 



wydatków na podstawie działów, najwięcej tutaj wydaliśmy na oświatę i wychowanie-prawie 

13,5 miliona. Następnie pomoc społeczna i rodzina, drogi publiczne, pozostałe zadania w 

zakresie polityki społecznej i administracja publiczna. Czyli podobna struktura jak w latach 

poprzednich. W 2022 roku zrealizowaliśmy w 100% zarówno przychody, jak i rozchody. 

Przychody na poziomie 7 541 119,66 zł, natomiast rozchody 1 714 000zł. Rok 2022 zamknął się 

nadwyżką budżetu w wysokości 1 253 994,67 zł, przy przypomnę planowanym deficycie 5 827 

119,56 zł. Stan zadłużenia gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na początek roku 

2022 wynosił 11 078 603,66 zł. W ubiegłym roku nie zaciągaliśmy nowych kredytów ani 

pożyczek, natomiast spłaciliśmy zgodnie z harmonogramem te zaciągnięte w latach 

poprzednich na łączną kwotę 1 574 000. Wobec tego stan zadłużenia na koniec roku wyniósł 9 

504 603,66 zł. Różnica między dochodami bieżącymi, wydatkami bieżącymi, czyli tak zwana 

nadwyżka operacyjna wyniosła 7 590 292,71 zł. Dziękuję Państwu za uwagę. Uzupełnię 

informacje w kolejnym punkcie”. 

Sekretarz Gminy Mariusz Koperski: „Panowie Przewodniczący, szanowna Rado mam 

przyjemność przedstawić Państwu raport o stanie gminy w pozostałych dziedzinach i 

działalność jednostek organizacyjnych Gminy Kościelisko. Jak zawsze w tym miejscu jestem 

trochę między młotem a kowadłem, ponieważ tych informacji jest bardzo dużo i nie chciałbym 

też strasznie przeciągać sesji, natomiast też czuję się zobowiązany wobec pracowników urzędu 

i jednostek organizacyjnych, bo to jest właśnie przedstawienie ich całorocznej pracy. Więc z 

góry przepraszam Państwa, jeżeli będzie za długo i przepraszam również pracowników, jeśli 

pominę albo spłycę ich ich dokonania w ciągu całego, całego roku. Struktura mojej prezentacji 

jest bardzo podobna, jak w zeszłym roku, podzieliłem to na kilka dziedzin i trochę danych 

statystycznych, a trochę po prostu przypomnień tego, co się działo w 2022 roku. To są dane, 

które w dużej części są z danymi stałymi, jeśli chodzi o nasz status prawny jako gminy, podziału 

na sołectwa i powierzchnie. Natomiast no zwracam uwagę na takie dane, które powinny nas 

interesować, ponieważ są strasznie ważne i pokazują pewne tendencje, jeśli chodzi o liczbę 

urodzin. Jeśli chodzi o liczbę zmarłych mieszkańców, to już Państwo widzą, że jak gdyby tutaj 

mamy pewien constans i w roku 2022 urodziło się 84 nowych mieszkańców, zmarło 79, więc 

jak gdyby to nastąpiła jakaś pewna stabilizacja, co wcale nie jest bez znaczenia, bo w wielu 

gminach i w naszego regionu i całej Polsce jednak ta tendencja demograficzna jest bardzo 

negatywna. Bardzo cieszy to, że w zeszłym roku aż 88 parów zawarło związek małżeński w 

naszym urzędzie. To jest aż o 49 więcej niż w roku ubiegłym. 21 par zostało odznaczonych 

medalem za długoletnie pożycie małżeńskie. Najstarszy mieszkaniec gminy ma w tym 

momencie 98 lat. Jeśli chodzi o taką statystykę dla działalności gospodarczej naszej jako gminy 

właśnie turystycznej, przybyło nam znowu obiektów noclegowych w bazie kwaterodawców aż 

o 129 punktów to jest 1831 miejsc i w sumie to jest oficjalnie 11981 miejsc noclegowych. 

Wydaje się, podkreśla to, jak gdyby zdecydowanie charakter turystyczny naszej gminy. Parę 

słów o bezpieczeństwie. Straż Gminna 2-óch pracowników. Trochę się z jednej strony 

stabilizują zadania Straży Gminnej, ale ciągle pojawiają się nowe. W związku z tą dynamiką 

sytuacji i w kraju, i na zewnątrz albo na zewnątrz takiej, która przenosi się na to, co się dzieje w 

kraju, chociażby wojna w Ukrainie spowodowała, że nasi sojusznicy też mieli trochę więcej 



zadań związanych z obsługą emigrantów, którzy się pojawili na tym terenie. Z resztą do tej pory 

służą często pomocą i wsparciem ośrodkowi Natura na Sywarnem, gdzie czasami trzeba podjąć 

jakieś interwencje i są jak gdyby na stałe tam dysponowani. Ale są również takie zadania jak 

właśnie nowe od listopada 2022 straż została przydzielona do realizacji zadań mających na 

celu prowadzenie wywiadów środowiskowych w związku z weryfikacją stanu faktycznych 

gospodarstw ubiegających się o dofinansowanie ze źródeł ciepła. I to spadło zadanie właśnie 

między innymi na strażników gminnych. Macie tu Państwo też statystykę, jeśli chodzi o 

ujawnione wykroczenia. Ilość mandatów- 15 600 zł, tyle wpłynęło do kasy z tego powodu. No 

dla strażników też dobry rok, jeśli chodzi w uposażenie, pojawił się w ich służbie nowy 

samochód. Rodzaje spraw, jeśli chodzi o interwencje: nieprawidłowości w związku z odpadami, 

to taki stały temat, zakłócenia porządku publicznego, zagrożenia w ruchu drogowym, awarie 

technicznie i dużo interwencji w sprawie zwierząt. O tym też jeszcze będę gdzieś tam kiedyś 

wspominał. Tak to wygląda, jeśli chodzi o pracę naszych strażników. Generalnie można 

powiedzieć, że ciągle są w akcji i ciągle są wykorzystywani do bardzo, bardzo różnych zadań. 

Strażacka OSP to jest zawsze taki punkt, nie ukrywając z moich ulubionych, ponieważ pokazuje 

naprawdę taką z mojej perspektywy jako przedstawiciela Wójta oddelegowanego do 

współpracy z OSP wzorową modelową współpracę z organizacjami pozarządowymi. Bo to 

przecież strażacy też takie reprezentują. Dla strażaków to był bardzo ważny rok, bo 

sformalizowana się ich działalność albo jakby na nowo się sformalizowana, bo weszła w życie 

ustawa o działalności Straży Pożarnej. To spowodowało, że my z kolei jako gmina podpisaliśmy 

oficjalne umowę o współpracy ze strażakami. Przy okazji Państwo, jako radni podnieśli, kwotę 

ekwiwalentu za działania i za szkolenia na wydaje się dość przyzwoity poziom. Jeśli zaś chodzi o 

samą taką stricte działalność ratunkowo-gaśniczą straży, to bilans jest taki. 928 zdarzeń na 

terenie powiatu. Trochę mniej niż w roku ubiegłym. 1 duży pożar, 6 średnich 195 małych, a na 

terenie samej naszej gminy 123 zdarzenia, trochę więcej niż w roku ubiegłym-114. Ale 

Państwo doskonale wiecie, bo obserwujecie to na co dzień, że strażacy, Pan Wójt to często 

podkreśla i ja też z przyjemnością powtarzam, że trudno sobie wyobrazić w ogóle 

funkcjonowaniu naszej gminy bez wsparcia jednostek OSP. Bo służą nam pomocą naprawdę 

przy wielu wielu sytuacjach, no chociażby takie jak dowóz wody do celów gospodarczych na 

terenie gminy. Niestety coraz częściej zdarza się, że taka potrzeba zachodzi. I oni tutaj służą 

pomocą i jakby mają już wypracowane procedury, jak to obsługiwać. To są bardzo często 

zresztą te same gospodarstwa, te same osoby, które doświadczone są takim kryzysem w 

momencie, kiedy przez jakiś czas nie pada. Ale również wywieszanie flag, przygotowywanie 

różnego rodzaju imprez czy chociażby kościelnych, tutaj już nie wspominam o tym, bo to jest 

jak gdyby współpraca OSP z parafią, ale to też trzeba podkreślić, że często są do dyspozycji, 

jeśli chodzi o przygotowanie pod jakieś imprezy kościelne. Pomagali nam również przy 

uchodźcach z Ukrainy. Byli bardzo zaangażowani. Na co dzień, pomagają przy organizacji 

wszelkiego rodzaju imprez. W tym roku, w 2022 roku znowu odbyły się Kumoterki. Znowu 

trudno sobie wyobrazić bez zaangażowania strażaków, żeby ta impreza bezpiecznie mogła się 

odbyć. Ja przypominam, że strażacy tym momencie wyszkolenia, w którym się znajdują, pełnią 

właściwie de facto rolę ratowników również medycznych. Ponieważ większość z nich ma 



wyszkolenie, są często przed karetką pogotowia na miejscu. Bardzo często przygotowują 

poszkodowanego i w momencie, kiedy przyjeżdża ambulans jest już on, jak gdyby 

przygotowany do tego, żeby został przejęty przez służby stricte medyczne. Więc chwalić ich 

nigdy dość, dlatego wykorzystuję kolejną okazję,  żeby podziękować i podkreślić to 

zaangażowanie. Ilość wyjazdów jednostek OSP w 2022 roku. Jak zwykle przoduje OSP 

Kościelisko -110 wyjazdów. Nie dziwi nas to, bo to przede wszystkim bliskość Zakopanego po 

pierwsze, ale z drugiej strony, powiedzmy sobie szczerze, również poziom ich wyszkolenia i 

sprzęt jakim dysponują, powoduje, że są bardzo często delegowani przez Zakopane przez 

Powiatową Komendę do wszelkiego rodzaju akcji, OSP Witów -28 wyjazdów 23 OSP Dzianisz 

Górny i OSP Dzianisz Dolny-11. I kilka obrazów z akcji. Pożar budynku przy ul.Jagiellońskiej w 

Zakopanem. Te pożary starych budynków ciągle się zdarzają, więc to nasi strażacy bardzo 

często uczestniczą w tego typu akcjach. To też jest bardzo częsta sytuacja te plamy oleju, które 

ciągną się czasami kilometrami po naszych ulicach, to też jest jedno z bardzo ważnych zadań 

naszych strażaków, żeby to neutralizować. Albo w drugą stronę, jeżeli następują jakieś ulewy, 

podtopienia również są w akcji. Trochę chyba wyspecjalizowało się OSP Witów w akcjach, jeśli 

chodzi o zdarzenia drogowe, z racji tego, że znajdują się w drodze wojewódzkiej, ale to akurat 

jest w zupełnie innym miejscu, ale też tutaj w akcji nasi strażacy. Tutaj moment podpisania 

umów właśnie z jednostkami o współpracy na podstawie nowej ustawy. I Święto 

Niepodległości 11 listopada w Kościelisku, jak zwykle przygotowane przez Gminny Ośrodek 

Kultury Regionalnej i OSP. Apel poległych, wszystko naprawdę na poziomie, które robi wrażenie 

nie tylko na nas, ale również na gościach z zewnątrz. Ale również działalność dydaktyczna. 

Tutaj akurat udzielanie pierwszej pomocy, zajęcia z dziećmi. Ale również taka, przygotowanie 

właśnie tych młodych strażaków, ponieważ Młodzieżowe Drużyny przeciw pożarowe są bardzo 

aktywne w naszych jednostkach, więc gdzieś skądś to się musi wziąć. To są tradycje rodzinne, 

ale również akcje edukacyjne w szkołach. Nie wiem, czy Państwo widzicie tytuł tej lekcji. Tam 

jest napisane, jak Wojtek został strażakiem, a to Wojtek właśnie. Jednostki nasze się rozwijają. 

Ja mam tą przyjemność, że co roku z Komendantem Powiatowym i Komendantem Gminnym 

robimy taki przegląd naszych jednostek i muszę Państwu powiedzieć, że co roku wydaje się, że 

niewiele może być lepiej, a jednak po każdej takiej wizycie okazuje się, że jednak podciągnęli 

jeszcze bardziej poziom i z przyjemnością widzi się, jak gdyby obserwuje się, miny i komentarze 

strażaków zawodowych na jakim poziomie jest i wyszkolenie, i wyposażenie strażaków OSP. 

Nowy sprzęt w tym roku i nowe inwestycje. Oczywiście początek rozbudowy remizy OSP 

Kościelisko to był 2022 rok. Teraz już mamy tą inwestycję zakończoną. No i początki inwestycji, 

jeśli chodzi o OSP Dzianisz Dolny. Wiem, że to za chwilę zacznie, praktycznie się zaczęło dziać. 

Mur zaporowy, o którym Pan Wójt już mówił. No, ale także konkretny sprzęt, samochód ciężki 

dla OSP Kościelisko, samochód przekazany z OSP Kościelisko do OSP Dzianisz Dolny. Pojazd 

typu quad dla OSP Kościelisko. No i poza tym na bieżąco z różnych funduszy zakup obuwia, 

kasków, czyl hełmów, kurtek dla naszych jednostek. No a tutaj właśnie SCANIA nowa na 

wyposażeniu OSP Kościelisko. Nowy quad już tutaj podczas ćwiczeń powiatowych OSP przy 

Hotelu na Kalatówkach. Tutaj też w całej okazałości ten sprzęt. A tutaj w akcji zimowej po 

nałożeniu gąsienic. Wersja zimowa. Tu z kolei strażacy z OSP Dzianisz Górny, którzy też 



wyspecjalizowali się z kolei w obsłudze dronów, które służą i obserwacji pożarów, jak również 

bardzo często teraz poszukiwaniu osób zaginionych w trudnym terenie. Pokazują właśnie, jak 

wygląda obsługa. To są właśnie drony z wyposażenia OSP Dzianisz Górny. Tutaj Kurs Pierwszej 

Pomocy, tych kursów jak co roku jest bardzo dużo. One są bardzo często aktualizowane 

właśnie jeśli chodzi o Kurs Pierwszej Pomocy Strażacy bardzo tego pilnują, żeby te wszystkie 

szkolenia były jak najbardziej aktualne. No a tutaj nowy samochód, nowy stary samochód w 

starej jeszcze remizie OSP Dzianisz Dolny. A tu nasi strażacy podczas zawodów w Wieliczce OSP 

Witów. Jeśli chodzi o partnerstwo, Pan Wójt tu mówił o tym partnerstwie zewnętrznym, jeśli 

chodzi o kontakty głównie z gminą Divion. Mamy również zażyłe kontakty takie bieżące z 

gminą w Kobylnicy, więc pozwólcie Państwo, że ja nie będę tutaj tego wymieniał, ponieważ 

poza działaniami takimi bieżącymi standardowymi nie było nic jakiegoś wyjątkowego. 

Natomiast wspomnę o tym partnerstwie, jeśli chodzi o organizacje pozarządowe. 

Przypominam, że głównie polega to na tym, że gmina organizuje konkursy ofert na różnego 

rodzaju działalność sportową, kulturalną, profilaktyczną. Są na to określone pieniądze. W 

zeszłym roku była to suma 530 000 zł na różnego rodzaju działania. Trzeba przyznać, że to są 

bardzo często beneficjenci, którzy się powtarzają. To są nasi stali partnerzy, można powiedzieć, 

którzy korzystają z tej procedury typu UKS Regle, PKS Zakopane no i bardzo często Handicap 

Zakopane, koła gospodyń wiejskich, jak również Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Aktywności 

Społecznej Zrozum by Pomagać i Krakowska Fundacja Psychoterapii i Rozwoju Dom Terapii, 

które prowadzą dla nas w Kościelisku placówkę wsparcia. Natomiast Klub Biathlonowy również 

otrzymuje pieniądze między innymi na prowadzenie na utrzymanie tras biegowych na terenie 

stadionu biatlonowego Ośrodka Biathlonowego w Kirach. Więc, jak gdyby to ta współpraca w 

pewnym sensie się ustabilizowała. Bardzo rzadko pojawiają się jakieś nowe oferty i nowe 

stowarzyszenia, które korzystają z konkursu. Ale to jest oczywiście konkurs, więc to się, to się 

może zdarzyć. Koło Gospodyń Wiejskich Handicap, to też wiadomo, że to jest stowarzyszenie z 

Zakopanego Pani Małgorzaty Tlałki, natomiast bardzo blisko współpracuje z naszą gminą. 

Zresztą niektórzy znani między innymi tutaj właśnie Antek Wiercioch to sportowcy Handicapu. 

To są przecież mieszkańcy naszej gminy. Tutaj trening UKS REGLE na stadionie biathlonowym 

na trasach rolkowych. Jeszcze coś o wspieraniu. Bardzo duży dział. Ja tutaj, ponieważ Państwo 

tą prezentację, to sprawozdanie otrzymaliście już wcześniej od Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy 

Społecznej, jest również dość dokładnie przedstawione w samym raporcie w wersji tej 

gazetowej i na stronie naszej internetowej, więc pozwolę sobie tylko przypomnieć 

najważniejsze rzeczy. Suma, jeśli chodzi o finanse tych działań, to jest w zeszłym roku 15 474 

147,01 zł, z czego środki własne gminy to 1 381 097,07 zł, natomiast pozostała suma to są 

dotacje budżetu państwa. I z tych pieniędzy Ośrodek Pomocy Społecznej zapewnia wsparcie 

socjalne lub w różnych formach dla naszych mieszkańców. Chociażby właśnie jeśli chodzi o 

świadczenia pieniężne i niepieniężne, wspieranie rodzin, system pieczy zastępczej czy te 

świadczenia rodzinne, ale także inne typu, na przykład 500+. Do maja zeszłego roku to był 

jeszcze program realizowany przez OPS. Teraz zajmuje się tym ZUS. Fundusz alimentacyjny. To 

jest taka suma ponad 110 000zł. Działalność, nie tyle związana ze wsparciem finansowym, co z 

organizacją i wspieraniem zespołu interdyscyplinarnego w ramach uchwały o Przeciwdziałaniu 



Przemocy w Rodzinie w naszej gminie. Między innymi procedura niebieskiej karty. Karta Dużej 

Rodziny. Przypominam, że to też jest forma wsparcia, bo to są naprawdę bardzo duże zniżki, z 

których można korzystać poczynając od zwykłych sklepów czy spożywczych, a kończąc na 

muzeach czy PKP. Więc kolejne rodziny występują o to. To są karty, które są też dożywotnie. 

Tak, czyli można z niej korzystać nawet, jeżeli dzieci opuściły już dom rodzinny. Także zostali 

zaangażowani pracownicy OPS jeśli chodzi o wydawanie zaświadczeń o wysokości 

przeciętnego miesięcznego dochodu na jednego członka gospodarstwa. Jeśli chodzi o 

składanie wniosków o dofinansowanie w ramach kolejnej części programu Czyste Powietrze. 

No i akcje charytatywne. Ta najbardziej spektakularna, powtarzająca się już od kilku lat. 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Kościelisku w ramach umowy zawartej z Caritas Archidiecezji 

Krakowskiej. Program pomoc żywnościowa dla w zeszłym roku 65 rodzin z terenu naszej gminy. 

Nowe zadania dla OPS-u dodatki różnego rodzaju, które pojawiły się w zeszłym roku, dodatek 

osłonowy, dodatek węglowy, dodatek z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła, dodatki 

dla podmiotów wrażliwych. To są wszystko nowe formy wsparcia, które pojawiły się, zostały, 

jak gdyby przypisane do Ośrodka Pomocy Społecznej. Dzisiaj Państwu nie będę wyczytywał 

jakie sumy dotyczą poszczególnych działań. I to też nowe zadanie, które zostało przypisane 

OPS-wi w ramach pomocy obywatelom Ukrainy. Następujące formy pomocy, te jednorazowe 

świadczenia 300 zł dla osób, które się pojawiły na terenie naszej gminy, posiłki, zasiłki celowe, 

świadczenia rodzinne, które zaczęły przysługiwać tym wszystkim, którzy uzyskali status UKR. 

Świadczenia z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. To z kolei 

dla naszych mieszkańców, którzy jak gdyby okazali wsparcie i udostępnili swoje domy, 

mieszkania, pensjonaty dla mieszkańców, dla obywateli Ukrainy. Tutaj jeszcze zdjęcie z akcji 

Caritas. To już jest działalność Urzędu Gminy, naszego referatu. Przypominam o tym, bo to 

wydaje się jakąś banalną kwestią, ale proszę zwrócić uwagę na to. Udzielono pomocy łącznie 

17 psom, 30 kotom. Jak policzyliśmy, to jest 47 samych takich zdarzeń. Czyli to jest praktycznie 

raz w tygodniu zdarza się taka historia, że chcąc nie chcąc przejmujemy opiekę albo 

pośredniczymy w poszukiwaniach jakiegoś właściciela albo psa i tak dalej. Więc to są 

zdarzenia, które często absorbują na dłuższą chwilę nawet pracowników Referatu Ochrony 

Środowiska. Jeśli chodzi o edukację, stan edukacji tak statystycznie w naszej gminie w podziale 

na szkoły, na zespoły Zespół Szkolno-Przedszkolny w Kościelisku w zeszłym roku 427 uczniów, w 

tym dzieci ze Szkoły Podstawowej i 149 przedszkolaków, 48 nauczycieli, Dzianiszu 25 

nauczycieli 282 uczniów w Szkole Podstawowej, w Witowie jest 150 dzieci, 33 nauczycieli. Tak 

to wygląda statystycznie. Wydaje się, że sytuacja jest jeśli chodzi o zatrudnienie dość stabilna, 

co wcale nie jest takie oczywiste w obecnej sytuacji, jeżeli chodzi o stan zatrudnienia 

nauczycieli. Chociażby na Podhalu nawet. Wyniki egzaminu to zawsze jest jakiś, sami często 

mówimy Państwu, żeby nie opierać się tylko na tym, no niemniej to jest jakiś taki coroczny, 

wymierny sposób na to, żeby pokazać się, jak to się podziało, jeśli chodzi o egzaminy 8-

klasistów w danym roku. No i to trzeba powiedzieć, że w roku szkolnym 2021/2022 Witów był 

nie do pokonania, jeśli chodzi o te wszystkie i jeśli chodzi o porównanie do średniej gminnej, 

jeśli chodzi nawet do porównania do tych innych średnich. Stypendia. Jak co roku wypłacono 

uczniom stypendia szkolne na łączną kwotę 74 534 zł. W pierwszym półroczu 2022 roku to 38  



uczniów, a w drugim- 35 uczniów. Mieliśmy też takie szczególne wydarzenia w tej sali. Odbył 

się finał konkursu Podhalańskiej spiski i orawskie drogi do niepodległości, którego Gmina 

Kościelisko w tym roku, znaczy w roku ubiegłym, była gospodarzem. Mieliśmy okazję 

pochwalić się naszym nowym urzędem, możliwościami technicznymi i organizacyjnymi. 

Wydaje się, że to było bardzo ciekawe i inspirujące doświadczenie dla wszystkich. Inna ważna 

uroczystość, bardzo szczególna pożegnanie Pana Dyrektora Józefa Kunca, wieloletniego 

dyrektora szkoły, Zespołu Szkół w Dzianiszu. To też Państwo doskonale pamiętają. Ale 

przypominam, że to był jeden z takich ważnych punktów roku ubiegłego. Tutaj spotkanie z 

okazji Dnia Edukacji z nauczycielami nagrodzonymi. w Urzędzie Gminy Kościelisko. Jeśli chodzi 

o kulturę, oczywiście w pierwszym rzędzie mówimy o Gminnym Ośrodku Kultury Regionalnej, 

dla którego to też był szczególny rok. Ponieważ od 1 stycznia GOKR przejął od lokalnej 

organizacji turystycznej kwestie promocji i obsługi Centrum Informacji Turystycznej, a od lipca 

uzyskał w tym właśnie miejscu, dawniej nie wiem, czy to nazewnictwo nadal będziemy używać 

Centrum Tradycji i Turystyki w tym budynku, uzyskał nową siedzibę. Pan Wójt też pokazywał 

inwestycje, gdzie zagospodarowano teren do tej pory, jak gdyby niewykorzystany na nową salę 

ekspozycyjną. Przypominamy, bo to wiem, że to dla GOKR-u jest bardzo ważne. Ciągle 

wspominamy o tym, że prowadzą działalność również edukacyjną, zatrudniają instruktorów dla 

wszystkich naszych młodzieżowych grup regionalnych, zespołów regionalnych, że prowadzą 

filię w Witowie. Poza tym [niezrozumiałe] jest również we współpracy ze Związkiem Podhalan. 

Również są imprezy w Domu Ludowym, a także na scenie plenerowej w Chotarzu. W sumie 

GOKR w 2022 roku zorganizował, współorganizował, albo wspierał około 40 wydarzeń. Jeżeli 

Państwo śledzicie, czy naszego facebooka czy facebooka GOKR-u ukryto widzicie, że 

praktycznie nie ma tygodnia, żeby rzeczywiście jakieś wydarzenie się nie odbywało. To właśnie 

wsparcie młodych talentów przy okazji przeglądu zespołów dziecięcych, zespołów 

regionalnych, który odbywa się co roku. Taka rzadka sytuacja, że można było zrobić zdjęcie 

wszystkim zespołom właśnie dziecięcym Polanom, Małym Witowianom i Małym Dzianiszom 

razem na scenie w Domu Ludowym. Ale tutaj pozwolę sobie przypomnieć kilka innych 

wydarzeń. Majowe Granie też cykliczna impreza, która się wpisała na stałe, jak gdyby w 

kalendarz, wspomnienie Marka Łabunowicza Mai. Działalność GOKR to także organizacja 

różnego rodzaju spotkań, prezentacja dokonań, nie tylko takich wystawowych, ale również 

chociażby, jeśli chodzi o wydawnictwa Zakopiańskie malarstwo na szkle Jan Fudala spotkanie. 

A tutaj akurat zdjęcie z otwarcia nowej siedziby, nowej Sali wystawowej Gminnego Ośrodka 

Kultury Regionalnej ulica Nędzy-Kubińca 136, taki jest obecnie adres. Ale też kolejna cykliczna 

impreza Międzygminny Konkurs Recytatorski imienia Stanisława  Nędzy-Kubińca, który odbył 

się w Domu Ludowym, Witowiańska Watra, Kumoterki. W zeszłym roku jeszcze była ta 

możliwość. W tym roku się znowu nie udało. Pogoda powoduje, że to impreza, która tak w 

kratkę. No i coś, co jest jakby zwieńczeniem tej działalności w 2022 roku Minister Sportu i 

Turystyki przyznał wydarzeniu zorganizowanemu przez GOKR. To był Przednówek tak? Za 

Przednówek srebrny Krokus w kategorii Wydarzenie roku 2022. Jeśli chodzi o Gminną 

Bibliotekę Publiczną. Gminna Biblioteka Publiczna ma się bardzo dobrze w nowej siedzibie 

Urzędu Gminy. Wydaje się, że to był bardzo dobry pomysł. Przynajmniej takie sygnały 



dochodzą ze strony Pani Dyrektor. Ale chyba to widać gołym okiem, jak się tam przechodzi 

dolnym korytarzem naszego urzędu. Potwierdzają to również statystyki. W minionym roku 

zostało wypożyczonych i udostępnionych łącznie ponad 17 000 książek, publikacji i czasopism, 

przybyło również woluminów 1251 nowych pozycji. I w sumie w tym momencie to już jest 

ponad 25 000, to już jest naprawdę proszę Państwa, przyzwoita biblioteka. Ale dzisiaj są takie 

czasy, że biblioteka to nie jest tylko miejsce wypożyczalni książek, wypożyczalnia książek i 

czytelnie, ale również miejsce, w którym po prostu odbywa się działalność kulturalna i 

spotkania. A tutaj takie sztandarowe już od wielu lat. Biblioteka organizuje narodowe czytanie. 

W tym roku sama młodzież brała w tym udział, trochę inna formuła Ballady i romanse Adam 

Mickiewicz. A tu spotkanie z autorkami publikacji Podhalanie, z Beatą Sabałą-Zielińską na 

temat jej nowej książki dla młodzieży. No i taka codzienność Gminnej Biblioteki to właśnie 

odwiedziny najmłodszych czytelników. Zresztą biblioteka też uzyskała Laur w roku ubiegłym, 

mianowicie tytuł Biblioteki Przyjaznej Dzieciom. To chyba zasłużone jak najbardziej. I na 

wydarzenia kulturalne, w których współuczestniczyła, a też współorganizowała, wspierała 

gmina. Nowa impreza w Witowie Witowiański Wypas to między innymi koncert 

Baranowskiego, duża letnia impreza, która odbyła się na Witów Ski. Kolejna edycja Music Trall 

Festiwal, rajd dla klas 8-ych połączony z konkursem wiedzy o Tatrach i Gminie. Wydaje się, że 

ten pomysł był bardzo dobrym wyjściem, jeśli chodzi o nową formułę konkursu wiedzy o 

gminie. Taki wspólny rekreacyjny wypad Doliną Chochołowską, połączony właśnie ze 

spotkaniem z przewodnikiem TPN-u i z konkursem i integracją wszystkich trzech szkół. Kolejny 

rok i wydaje się, że to jest impreza, która też już pozostanie w tej formule. To też Państwo 

doskonale pamiętają uroczysta sesja Rady w Domu Ludowym i uhonorowanie zasłużonych dla 

Gminy Kościelisko. Kilka słów o sporcie. Najpierw suche statystyki znowu. Gmina Kościelisko w 

2022 zajęła 42 miejsce na 983 gminy w rankingu systemu sportu młodzieżowego. To jest taki 

ranking, który jak gdyby dla gminnych sportów jest bardzo ważny, ponieważ on pokazuje 

miejsce przynajmniej statystycznie sportu danego samorządu w skali całego kraju. W powiecie 

tatrzańskim jesteśmy po Zakopanem, natomiast, jeśli chodzi o nasze kluby, to zajmują w 

swoich kategoriach bardzo wysokie miejsca. 7 miejsce- BKS Wojsko Polskie Kościelisko i 9 

miejsce UKS REGLE. I tak właściwie można powiedzieć, że jeśli chodzi o wszelkiego rodzaju 

osiągnięcia sportowe, nie chcąc urazić oczywiście innych stowarzyszeń, które czynnie biorą 

udział w tym życiu sportowym naszej gminy, bo takich jest też sporo, ale jeśli chodzi o takie 

właściwie na granicy wyczynu, albo wręcz wyczynowe, to wszystkie te dobre wyniki w 

rankingach zawdzięczamy właśnie tym dwóm klubom, czyli UKS REGLE i BKS Wojsko Polskie 

Kościelisko. Natomiast w taki bardzo spektakularny sposób uzupełnia to wszystko działalność 

Handicapu Fundacji Handicap Zakopane, w której sportowcy niepełnosprawni, także z naszej 

gminy, rzeczywiście święcą triumfy Antoni Wiercioch, Patrycja Strama, Klemens Zięba to są 

mistrzowie świata, wicemistrzowie świata, mistrzowie olimpijscy. nie tylko w sportach 

zimowych, ale również w sportach atletycznych naprawdę wielkie osiągnięcia. I bardzo cieszy 

to, że reprezentując Handicap Zakopane również reprezentują naszą gminę. I dlatego też z 

chęcią ich wspieramy. Jeśli chodzi o BKS Zakopane takie szczegółowe wyniki są w głównym 

raporcie, natomiast tu pozwolę sobie wymienić tych najważniejszych zawodników w ubiegłym 



sezonie Jan Guńka, Anna Mąka, Joanna Jakieła, Wojciech Skorusa. Natomiast jeśli chodzi o UKS 

REGLE Sebastian Bryja, Robert Bugara i Paweł Bryja. Natomiast wydarzeń sportowych 

oczywiście było bardzo dużo. Są takie, które są już dla nas cykliczne. Czasami co roku pojawiają 

się jakieś nowe propozycje, bardzo często organizacji pozarządowych, żeby coś nowego 

spróbować. Tutaj zestawiłem, to nie są wszystkie, ale to są te najważniejsze. Puchar Kościeliska 

w biegach narciarskich, Tatrzański Festiwal Biegowy Tata Sky Marathon, w tym roku 

zapraszamy na kolejną edycję. Bieg Walentynkowy w Kościelisku, Mistrzostwa Polski w 

Biathlonie Słabowidzących, Zawody biegowe Perły Małopolski, Memorial Bronisławy Staszel-

Polankowej, Puchar Witowa w narciarstwie zjazdowym i Lawinowo Skiturowe. One się 

odbywają w Dolinie Pięciu Stawów, ale ponieważ aktywiści, którzy organizują to pochodzą z 

Kościeliska, więc też nawiązaliśmy z nimi współpracę i otrzymują wsparcie od naszej gminy. 

Biathlonowy Nordic Walking. Tu kilka zdjęć właśnie z tych zawodów. Memoriał Staszel-

Polankowej w tym roku na Polanie Szymoszkowa. Takie podsumowanie fotograficzne 

Tatrzańskiego Festiwalu Biegowego. W pierwszym roku to były trzy trasy. W tym roku już 

cztery. Właśnie Dni Lawinowo Skiturowe w Dolinie Pięciu Stawów. Puchar Witowa, Perły 

Małopolski kolejne zawody biegowe z metą na stadionie biathlonowym w Kirach. No i 

tradycyjny Bieg Walentynkowy parami. Tradycyjnie, bo rzeczywiście to już jest fantastyczna 

tradycja i świetna zabawa. Jeśli chodzi o szerzej rozumianą turystykę, zwracam tylko uwagę na 

to. To w zeszłym roku się zmieniło, mianowicie o czym już wcześniej wspomniałem, GOKR 

Kościelisko przejął od LOT-u zadanie prowadzenia Centrum Informacji Turystycznej. Przy okazji 

dokonano remontu tej przestrzeni. CIT jest teraz taką właśnie wizytówką, jeśli chodzi o 

pierwszy kontakt z turystą, z gościem w naszej gminie. W zeszłym roku odwiedziło, skorzystało  

z usług informacyjnych w różnej formule kilka tysięcy osób. To jest miejsce, gdzie można 

uzyskać informacje, po prostu informacje, ale również wskazówki, jeśli chodzi o warunki w 

Tatrach, o wydarzeniach w regionie, o twórcach i artystach, bo ciągle znajduje się tam sklepik z 

dziełami twórców regionalnych, a także mamy nowy program lojalnościowy dla osób, dla gości 

płacących opłatę miejscową, który też jest promowany przez Centrum Informacji Turystycznej. 

Zwracam Państwu uwagę, że może tak bez fajerwerków, niezbyt hucznie, ale odświeżyliśmy 

naszą stronę internetową w październiku ubiegłego roku. Tak to jest ze stronami 

internetowymi, że jakie by nie były, to po pewnym czasie się zaśmiecają, przestają być, też się 

nużą i nudzą użytkownikom. Poza tym pojawiają się nowe funkcjonalności, więc 

wprowadziliśmy odświeżenie nowej strony gminakościelisko.pl. Nowa szata graficzna, nowa 

struktura wydaje się nam się, że jest bardziej przyjazna, bardziej przejrzysta. Chociaż 

generalnie schemat pozostał ten sam, więc dla tych, którzy korzystali wcześniej, nie powinno 

być żadnych problemów z korzystaniem. A wydaje nam się, że zyskaliśmy tu na przejrzystości 

zdecydowanie. Nowa Strategia Rozwoju Gminy. To też jest coś, o czym Państwo doskonale 

wiecie. W zeszłym, cały ubiegły rok właściwie trwały prace nad przygotowaniem nowej 

Strategii Rozwoju Gminy na lata 2023-2030 zawierającej długookresowe założenia związane z 

rozwojem gminy oraz też określone cele i kierunki związane z tą wizją, jak również zadania. 

Strategia to została przyjęta uchwałą w dniu 22 grudnia 2022 roku i obowiązuje już. Tutaj 

zdjęcie z warsztatów, które odbyły się jako element konsultacji do tej strategii. Kilka słów, Pan 



Wójt Państwu wspominał o kodeksie reklamowym, więc ja już to tylko, jak gdybym napomknę. 

Statystycznie 59 spraw związanych z ustawą krajobrazową. Około 26 szyldów niezgodnych z 

przepisami uchwały zostało usuniętych. Pewna suma wpłynęła również z racji opłat za reklamy 

do kasy gminy. Natomiast również to, co Pan Wójt wspomniał, w pażdzierniku uchwała zgodnie 

z sugestiami mieszkańców i Państwa radnych została zmieniona, zmodyfikowana. Jeśli chodzi o 

planowanie przestrzenne, tylko podsumowanie. Jestem to winien referatowi, żeby wspomnieć 

to mnóstwo ich pracy i zaangażowania, mnóstwo spotkań i z Państwem radnymi i 

mieszkańcami, i z ekspertami, którzy przygotowują poszczególne dokumenty, procedury, które 

były rozpoczęte lub też zakończone w przypadku chociażby zmiany planu zagospodarowania 

Kościelisko 1 PSZOK. Też również uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany studium, jak również taka bieżąca praca w miejscach, kiedy nie ma 

planów zagospodarowania, decyzji o warunkach zabudowy, czasami również odmowne. Jeśli 

chodzi o ekologię, chyba jesteśmy wszyscy usatysfakcjonowani z tego, że funkcjonuje 

ekodoradca w naszej gminie. Okazało się, że z dnia na dzień ma coraz więcej pracy. Proszę 

zobaczyć. Około 2000 porad dla mieszkańców z zakresu ochrony powietrza. Tam zwykle przy 

drzwiach na samym dole, na poziomie -1, przy drzwiach pani Agnieszki Michalik ktoś siedzi i 

czeka na to, żeby móc, jako kolejna osoba wejść i uzyskać poradę. To nie polega tylko na 

poradzie, ale również ekodoradca pomaga przygotować wnioski aplikacyjne o dofinansowanie. 

W zeszłym roku to była suma prawie 900 000 zł, na które zostały przygotowane przy 

doradztwie ekodoradcy takich wniosków. Możemy się pochwalić jako gmina, że ten, chociaż 

nigdy, jak gdyby nie powinniśmy być usatysfakcjonowani, bo ciągle tego mało, w 126 

budynkach dokonano wymiany kotłów. W zeszłym roku w 246 zainstalowano odnawialne 

źródła energii. To oczywiście jest przede wszystkim zasługa mieszkańców i świadomości. No 

ewentualnie, jeśli chodzi tutaj o doradztwo i i dofinansowanie, no to możemy powiedzieć, że 

ekodoradca przyczynił się do tego. No, ale proszę zwrócić uwagę, jak zresztą Państwo widzicie, 

chodząc po gminie tych mikroinstalacji fotowoltaicznych jest naprawdę bardzo dużo. W roku 

ubiegłym to już jest ponad 1500 KW na terenie całej gminy i ich ciągle przybywa. I także Eko-

edukacja, Akcje sprzątania Ziemi, Dni Ziemi, Ekopikniki, Eko Dzień Dziecka, Eko zabawy. Tutaj 

EKO konkursy również. Staramy się jako ekodoradca, jak również jako Urząd Gminy 

[niezrozumiałe] co roku odbywa się również akcja Dbamy sprzątamy, gdzie my również 

wyruszamy w teren i staramy się przynajmniej w najbliższej okolicy uporządkować go i 

zlikwidować śmieci, które się znajdują. Więc traktujemy to też jako ważną część działalności 

edukacyjnej. Jeszcze na sam koniec zestawienie. To też Państwo doskonale znacie, bo Pani 

Katarzyna Gał przedstawia to jako sprawozdanie z działalności, ale to jest bardzo ciekawe 

zestawienie z latami ubiegłymi. Jak to wygląda, jeśli chodzi o dochody z opłat, należności z 

opłat. Państwo widzą w jakim postępie to rośnie. Jak również tu mam drugie takie zestawienie. 

Ilość odpadów komunalnych, zmieszane i segregowane, które są odbierane w poszczególnych 

latach. Cieszy to, że odpady zmieszane stanowią coraz mniejszą część składową tego, tych 

wszystkich odpadów. Ja dziękuję za uwagę i jeszcze raz bardzo chciałem przy okazji 

podziękować wszystkim pracownikom urzędu, ponieważ ja zebrałem tylko dane informacje, 



które uzyskałem od nich, ale to jest de facto ich praca. I jak co roku mogłem na nich w tej 

kwestii liczyć. Bardzo serdecznie dziękuję”. 

Prowadzący  Artur Bukowski: „ Dziękuję Panie Wójcie, Pani Skarbnik, Panie Sekretarzu za 

przedstawienie raportu o stanie naszej gminy i o tym, co wydarzyło się w 2022 roku. W 

skrócie, bo w skrócie, ale widzimy, że rok obfitował w wiele wydarzeń, inwestycji i jak co roku 

w Gminie Kościelisko dużo się dzieje. Szanowni Państwo dyskusja ta również była opiniowana 

na Komisji Ekonomiki i w tym miejscu poproszę Przewodniczącego o opinię w sprawie 

raportu”. 

Piotr Kopeć: „Wysoka Rado, Panie Wójcie, Pani Skarbnik rozmawialiśmy szeroko o finansach, o 

realizacji budżetu 2022 roku na ostatnim posiedzeniu Komisji Ekonomiki. Również to dotyczy 

kolejnego punktu, czyli sprawozdania z wykonania budżetu za cały poprzedni rok i raportu 

jednocześnie, w którym mamy przedstawioną tę część finansową. Na posiedzeniu Komisji 

byliśmy pod bardzo dobrym wrażeniem tych liczb, które zostały dzisiaj również przedstawione 

publicznie. Zwrócili pewnie Państwo uwagę na to, że no rekordowy budżet bo około 60 

milionów złotych był realizowany. Oczywiście tam część kwot to były te dotacje związane, czy 

to z węglem, czy z działalnością na rzecz naszych mieszkańców i to zwiększyło kwotę. My 

wydawaliśmy te środki, które były kierowane rządowe na wsparcie no niemniej jeszcze raz 

przypomnę tu pewne liczby. Mianowicie realizacja dochodów nawet na poziomie wyższym jak 

zakładano- ponad 100%. Z kolei zrealizowaliśmy wydatki na nieco niższym poziomie. To 

spowodowało Pani Skarbnik wręcz nadwyżkę ponad miliona złotych w stosunku do 

zakładanego. Czyli nie mieliśmy deficytu budżetowego za tamten rok. No zdajemy sobie 

sprawę, że za duże nie jest, bo ono było planowane na poziomie 11 milionów, ale przez takie 

zmniejszenie deficytu czy wręcz na plus wyszliśmy, no to zmniejszyliśmy to zadłużenie do nieco 

ponad 9 milionów. No to są świetne wyniki, których nie spodziewaliśmy się w takim trudnym 

roku. Jak Pan Wójt tutaj wspomniał przecież w tamtym roku kończył się ten czas pandemii, 

który ograniczał działalność różną, a z kolei zaczęła się wojna na Ukrainie, który spowodowała 

nowe wyzwania i w tych nowych wyzwaniach otrzymaliśmy też dofinansowania do różnych 

inwestycji. Te inwestycje na poziomie Panie Wójcie ponad 10 milionów. Kolejny rok, więc po 

dyskusji szerokiej na ten temat i na temat raportu i sprawozdania za tamten cały rok wszyscy 

obecni członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie przyjęcie raportu. W 

kolejnym punkcie Panie Przewodniczący również sprawozdania z wykonania za cały rok. Także 

dziękujemy bardzo tutaj za takie skuteczne i pełne zaangażowanie, działanie Pana Wójta i Pani 

Skarbnik”. 

Prowadzący Artur Bukowski: „No, dziękuję pięknie. Czy ktoś z Pań i Panów radnych w sprawie 

raportu? Nie widzę. Szanowni Państwo zatem to, co jest pokłosiem przedstawionego raportu 

jest kilka uchwał. Jedną, a pierwszą z nich jest uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Wójtowi za rok 2022 i w tym miejscu poddaję pod głosowanie”. 



 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/362/23 w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kościelisko wotum zaufania za 2022 rok? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 10:49 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 10:50 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 10:49 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 10:50 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 10:49 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 10:49 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 10:50 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 10:50 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 10:50 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 10:49 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 10:49 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 10:50 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 10:49 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 10:49 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/362/23 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kościelisko wotum zaufania za 2022 rok.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  



6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

 z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok 

 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz w prezentacji multimedialne przedstawiła:  

- w dniu 18 maja 2023 roku  odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kościelisko, na którym zostały rozpatrzone: sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia gminy sporządzoną na dzień 31 grudnia 

2022 roku; sprawozdania finansowe oraz opinia składu orzekającego Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie – uchwała Nr S.O.XVI.423.11.2022 z dnia 

26 kwietnia 2022 roku; 

- zgodnie z posiadaną kompetencją Komisja Rewizyjna wystąpiła do Rady Gminy 

Kościelisko z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kościelisko z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Kościelisko za rok 2022. Wniosek został pozytywnie 

zaopiniowany przez Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie – uchwała 

Nr S.O.XVI.424.7.2023 z dnia 25 maja 2023 roku; 

Budżet Gminy Kościelisko na rok 2022 przyjęty został uchwałą nr XXXI/252/21 z dnia 23 

grudnia 2021 roku i przedstawiał się następująco: 

- Planowane dochody      45.657.699 zł 

- Planowane wydatki         49.840.749 zł 

- Planowany deficyt            -4.183.050 zł 

- Planowane przychody      5.757.050 zł 

- Planowane rozchody        1.574.000 zł 

W ciągu roku budżetowego Rada Gminy Kościelisko podjęła 10 uchwał zmieniających 

ostateczne kwoty dochodów i wydatków budżetowych, zaś Wójt Gminy Kościelisko wydał 26 

Zarządzeń mających wpływ na ostateczny obraz budżetu. 

Ostatecznie na dzień 31 grudnia 2022 roku budżet Gminy Kościelisko przedstawiał się 

następująco: 

- Planowane dochody      59.854.993,60 zł 

- Planowane wydatki         65.682.113,26 zł 

- Planowany deficyt            -5.827.119,66 zł 

- Planowane przychody       7.541.119,66 zł 

- Planowane rozchody         1.714.000,00 zł 

Realizacja dochodów i wydatków budżetowych oraz przychodów i rozchodów na dzień 

31.12.2022 r. przedstawiała się następująco: 



Dochody budżetowe       61.309.440,79 zł  - 102,43% zakładanego planu 

Wydatki budżetowe         60.055.446,12 zł  -   91,43% zakładanego planu 

Nadwyżka budżetowa      1.253.994,67 zł  

Przychody budżetowe       7.541.119,66 zł – 100% zakładanego planu 

Planowane rozchody        1.714.000,00 zł –   100% zakładanego planu. 

Dochody budżetowe w 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie  

61.309.440,79 zł, co stanowi 102,43% zakładanego planu rocznego.  

Struktura zrealizowanych dochodów przedstawia się następująco: 

- dochody bieżące zostały zrealizowane w kwocie 57.784.966,02zł, co stanowi 105,66% 

zakładanego planu rocznego, 

- dochody majątkowe zostały zrealizowane w kwocie  3.524.474,77 zł, co stanowi 68,22% 

zakładanego planu rocznego. 

Struktura dochodów ze względu na źródło pochodzenia: 

dochody własne gminy zostały wykonane w kwocie 27.430.603,04 zł, co stanowi 45% w 

strukturze dochodów; 

- dotacje otrzymane z budżetu państwa, budżetów jednostek samorządu terytorialnego oraz 

ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, a także fundusze celowe – kwota 

22.387.471,75 zł, co stanowi 36% wykonanych dochodów gminy; 

- subwencje z budżetu państwa – kwota 11.491.366,00 zł tj. 19% dochodów budżetowych za 

rok 2022. 

Wykonanie wydatków budżetu Gminy Kościelisko za rok 2022 

Zgodnie z podjętą uchwałą budżetową oraz w wyniku dokonanych w trakcie roku zmian w 

budżecie plan wydatków  na dzień 31 grudnia 2022r. ogółem wynosił 65.682.113,26 zł i został 

wykonany  w kwocie 60.055.446,12 zł  tj. 91,43% planu rocznego 

Struktura wydatków gminy: 

Wydatki bieżące gminy zostały wykonane w kwocie  

50.194.673,31 zł, tj. 91,94% planu rocznego i stanowiły 84% wydatków budżetowych ogółem 

Wydatki majątkowe gminy zostały wykonane w kwocie  

9.860.772,81 zł, tj. 88,93% planu rocznego i stanowiły 16% wydatków budżetowych ogółem. 

Przychody i rozchody Gminy Kościelisko na rok 2022: 

W 2022 roku Gmina Kościelisko zrealizowała:  



przychody budżetu w wysokości   7.541.119,66 zł, tj. 100% zakładanego planu  

oraz rozchody budżetu  w wysokości  1.714.000,00 zł, tj. 100% zakładanego planu 

Rok 2022 zamknął się nadwyżką budżetowa w wysokości 1.253.994,67 zł. 

Do najważniejszych inwestycji i remontów realizowanych w 2022 roku należy zaliczyć: 

- Przebudowę drogi Salamandra - etap I (od skrzyżowania z ul. Nędzy Kubińca do 

wysokości dawnego klubu Salamandra). Zadanie obejmowało: kompleksową 

przebudowę drogi gminnej i budowę przejść dla pieszych, budowę kanalizacji 

deszczowej, budowę chodnika, budowę sieci oświetlenia ulicznego. Zadanie 2-letnie 

zakończone w 2022 roku. Wartość wydatkowana w 2022 roku: 1.995.610,09 zł. Łączna 

kwota inwestycji 3.449.847,42 zł. 

- Rozpoczęcie remontu drogi Salamandra – etap II (od dawnego klubu Salamandra do 

skrzyżowania z drogą Zubka). Wydatki poniesione w 2022 roku 1.155.885,02 zł. 

- Rozpoczęcie remontu drogi gminnej K420087 Zagrody Witowskie-Dworska 

Dzianisz/Witów – 1.141.328,05 zł. 

- Rozpoczęcie rozbudowy i przebudowy istniejącego budynku Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Kościelisku na cele społeczne – etap II. Wydatki poniesione w roku 2022 – 

695.000,00 zł.  

- Rozpoczęcie budowy budynku wielofunkcyjnego w Witowie, w którym będzie 

znajdował się żłobek, ośrodek zdrowia, punkt apteczny, sala do spotkań, mieszkanie 

socjalne i plac zabaw. Wydatki poniesione w roku 2022 - 1.124.464,56 zł. 

- Zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Kościelisku – 1.150.173,00 zł. Kwota wkładu własnego 11.673,00 zł. Dofinansowanie z 

Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenitencjarnej Funduszu 

Sprawiedliwości w wysokości 1.138.500,00 zł. 

- Łącznie wydatki majątkowe w 2022 roku wniosły 9.860.772,81 zł tj. 88,93% 

zakładanego planu natomiast remonty dróg wyniosły 2.505.462,71 zł  

Stan mienia komunalnego informacje ogólne na dzień 31.12.2022: 

Gmina Kościelisko posiada ponad 100 nieruchomości gruntowych o łącznej wartości 

34.098.994,70 zł.  

Wartość księgowa brutto budowli wynosi 81.231.042,09 zł,  

zaś wartość księgowa netto wynosi 56.166.808,71 zł.   

Ponadto na stanie inwentarzowym Urzędu Gminy Kościelisko widnieją budynki o wartości 

księgowej: 

-  brutto - 23.156.332,59 zł 



-  netto - 18.945.781,00 zł 

Budynki i budowle, których właścicielem są jednostki Gminy Kościelisko to majątek o 

wartości 8.985.197,38 zł brutto (5.103.059,62 zł netto). Są to m.in. budynki szkół, boiska 

sportowe i place zabaw. 

Gmina Kościelisko posiada udziały w 4 spółkach prawa handlowego o łącznej wartości 

7.083.400,00 zł.  

Stan środków trwałych w budowie na dzień 31.12.2022 wynosi 3.625.959,92 zł 

Informacja o stanie zadłużenia : 

Stan zadłużenia gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 1 stycznia 2022 

roku wynosił 11.078.603,66 zł. W roku 2022 Gmina Kościelisko  nie zaciągała nowych 

kredytów ani pożyczek.  

Spłacono zaciągnięte w latach poprzednich kredyty  i pożyczki na łączną kwotę 

1.574.000,00 zł.   

Wobec powyższego stan zadłużenia gminy na dzień 31 grudnia 2022 roku wyniósł 

9.504.603,66 zł . 

Bilans łączny jednostek budżetowych na dzień 31.12.2022: 

Aktywa trwałe                                                                           126.410.897,76 zł 

Aktywa obrotowe                                                                          5.992.798,73 zł 

Łączna suma aktywów                                                              132.403.696,49 zł  

Fundusz                                                                                     125.336.028,28 zł 

Zobowiązania i rezerwy na zobowiązania                                    7.067.668,21 zł 

Łączna suma pasywów                                                             132.403.696,49 zł  

 

Rachunek zysków i strat jednostek na dzień 31.12.2022: 

Przychody netto                                                                           60.829.859,02 zł 

Koszty działalności operacyjnej                                                  52.161.852,23 zł 

Pozostałe przychody operacyjne                                                      105.789,36 zł 

Pozostałe koszty operacyjne                                                             193.480,26 zł 

Przychody finansowe                                                                        235.224,38 zł 

Koszty finansowe                                                                              547.415,16 zł 



                                           

Zysk netto                                                                                      8.268.125,11 zł  

Zestawienie zmian w funduszu jednostki na dzień 31.12.2022: 

Fundusz jednostek na początek okresu                                   102.865.556,22 zł 

Zwiększenie funduszu: 

Zysk bilansowy za rok ubiegły        17.500.156,01 zł 

Zrealizowane wydatki budżetowe                                               60.055.446,12 zł 

Pozostałe zwiększenia                                                                   1.672.911,42 zł 

Zmniejszenie funduszu: 

Zrealizowane dochody budżetowe                                               61.309.440,79 zł 

Pozostałe zmniejszenia                                                                   2.518.583,15 zł 

Wartość nieodpłatnie przekazanych środków trwałych         1.150.173,00 zł    

Fundusz jednostek na koniec okresu                                      117.067.903,17 zł 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Władysław Długosz: „Sprawozdanie finansowe oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2022  było szczegółowo analizowane przez 

Komisję Rewizyjną na posiedzeniu Komisji w dniu 18 maja br. i w wyniku jawnego głosowania 

zostało jednogłośnie przyjęte.  

W wyniku szczegółowej analizy sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Kościelisko za rok 

2022 Komisja Rewizyjna stwierdziła: 

1). Wysoki poziom realizacji dochodów budżetowych, 

2). Wysoki poziom realizacji wydatków budżetowych,  

3). Bardzo wysoki poziom realizacji wydatków majątkowych,  

4). Dobrą skuteczność w pozyskiwaniu środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2  i 3 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. W trakcie roku budżetowego realizowano 

łącznie 7 projektów współfinansowanych ze środków unijnych.  

5). Wysoką skuteczności pozyskiwania środków na inwestycje z funduszy celowych  i dotacji na 

wydatki związane z remontem i przebudową dróg, modernizację i remont infrastruktury 

sportowej i turystycznej, zapewnienie gotowości bojowej strażaków OSP, rozwijanie szkolnej 

infrastruktury, poprzez zakup specjalistycznych pomocy dydaktycznych, czy na organizację 

wycieczek szkolnych. 

6). Rok 2022 zakończył się nadwyżką budżetu w wysokości 1.253.994,67 zł  



7). Przychody budżetu zostały zrealizowane w 100,00% zakładanego planu, 

8). Rozchody budżetu zostały zrealizowane w 100% zakładanego planu. 

9). Stan zadłużenia na dzień 31.12.2022 roku wyniósł  9.504.603,66 zł.  

10) W 2022 roku Gmina Kościelisko nie zaciągnęła nowych kredytów i pożyczek. 

Zwracam się do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały. 

Panie i Panowie, szanowni goście, szanowni radni, Panie Wójcie, Pani Skarbnik w pełni po 

prostu tutaj odzwierciedla tu to sprawozdanie wielki wkład tutaj Pana Wójta, Pani Skarbnik i 

radnych i pracowników urzędu. Także ze strony tutaj swojej osobistej i Komisji Rewizyjnej 

składam straszne podziękowanie za ten wielki wkład i rozwój naszej pięknej tutaj gminy. 

Jeszcze później dodam w drugiej części, przy uchwale absolutorium. Dziękuję za uwagę”. 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/363/23 

 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2022 rok? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:08 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:08 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:08 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:08 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:08 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:08 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:08 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:08 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:08 



10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:08 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:08 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:08 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:08 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:08 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/363/23 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy za 2022 rok? 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu  Gminy za 2022 rok 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Władysław Długosz: „Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, 

szanowni zebrani – Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 18 maja br. wystąpiła z 

wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy Kościelisko absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy za rok 2022. Wniosek ten wraz z uzasadnieniem został przesłany przez 

Przewodniczącego Rady do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie. Skład Orzekający 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwałą nr S.O. 16.424.7.2023  z dnia 25 maja 

postanowił zaopiniować pozytywnie przedłożony wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Kościelisko z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. W 

związku z tym zwracam się do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały.  

 

Panowie Przewodniczący, szanowny Panie Wójcie Pani Skarbnik i wszyscy tutaj obecni. 

Chciałem tu parę zdanie dołożyć jeszcze takich pozytywnych. Miałem wielką przyjemność 

cztery lata temu otworzyć I Radę naszej tej kadencji. I dziś, tak szybko płynie czas, że dziś 

mamy ostatnią komisję, ostatnią tą uchwałę absolutoryjną, ponieważ czas Po prostu naszej 

kadencji upłynął. W następnym roku, za rok będzie udzielenie absolutorium w innym składzie 

Rady. A więc chciałem tutaj złożyć na ręce Pana Wójta, Państwa, Pani Skarbnik, Pana tutaj 

Przewodniczącego i Zastępcę, i szanownych kolegów radnych wielkie podziękowanie za pracę, 

która była po prostu pracą pozytywną. No i nie było tutaj takich wielkich rozbieżności w 

naszym składzie Rady. Bardzo dużo udało się wypracować tutaj, zrealizować zadań, które po 

prostu namacalnie można tutaj zauważyć. No i za to wielkie dzięki. Także dodałbym to, mamy 

piękną tutaj naszą obecnie tutaj nowy budynek gminy, który jest w naszym powiecie i nie tylko, 

jest najpiękniejszym urzędem, no i zatem jeszcze mamy cudowną salę tutaj obrad, to nie 

trzeba się tu gnieździć i pracownicy  mają również komfortowe warunki do pracy. Także 

straszne tutaj podziękowania Panu Wójtowi za włożony wkład, że ten budynek został, mimo 



pandemii, został w jakiś sposób, no dobitnie zakończona ta inwestycja. No i dowodem jest to, 

że tutaj możemy dzisiaj siedzieć i obradować. Mimo tej strasznej wojny na tej Ukrainie też po 

prostu nasze tutaj jakby działania, to jest Pana Wójta i Pani Skarbnik i radnych po prostu w 

dużym kierunku, samo jakby pozytywnie tu oceniane. Bo bardzo dużo wydało się wykonać, 

zrealizować prac, zwłaszcza drogi. To, no największą udręką to są drogi i nie tylko. Także 

szanowni Państwo składam wielkie podziękowania wszystkim i pracownikom urzędu, i tutaj 

radnym, Panu Wójtowi, Pani Skarbnik, Panu Sekretarzowi tutaj za przedstawione też wielki 

tutaj, jakby ten sprawozdanie tego po prostu tematu. To przed chwilą tutaj Pan Sekretarz nam 

przedstawił, też wielka zasługa. Także Panie Wójcie wytrwałości. I życzę, jeżeli Pan nie pójdzie 

wyżej, to na nowej drodze drugą kadencję bardzo Panu tego życzę żeby po prostu było 

działanie tutaj jak najbardziej, no skuteczne, takie jak do tej pory, a nawet lepsze, bo Pan ma 

co dzień, ma Pan więcej, jakby po prostu doświadczenia. Bo tak trzeba to nazwać. Bo nauka 

kosztuje pieniądze, ale i swój rozum i upartość musi być w tym temacie też brana pod uwagę, 

nie populizm. Ja uważam, że my jako osoby publiczne powinniśmy być zawsze realistami, a nie 

figurantami i wtedy nasi mieszkańcy nas odbierają wtedy jako normalnych ludzi. Z tego miejsca 

chciałem wszystkich mieszkańców podziękować, jeżeli nas tutaj słuchają, że staramy się tu, w 

tym w tym niewielkim gronie, bo nas tutaj jest 15 radnych, no i Pan Wójt jako organ 

wykonawczy z Panią Skarbnik i swoją ekipą pracowników. Po prostu służymy, żeby naszym 

mieszkańcom poprawiała się na co dzień, poprawiły się warunki codziennego szarego życia, 

czego po prostu oczekują od nas. Także jeszcze raz Panie Przewodniczący, i Panie Wójcie, i Pani 

Skarbnik, pracownicy urzędu, szanowni radni dużo zdrowia, wszelkiej pomyślności i dzięki za 

współpracę naszą wspólną. Szczęść Boże. Dziękuję bardzo”. 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/364/23 w 

sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu  Gminy za 2022 rok? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:16 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:17 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:17 



4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:17 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:16 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:16 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:17 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:16 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:17 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:17 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:17 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:17 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:17 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:16 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/364/23 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonani budżetu Gminy za 2022 

rok .  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Prowadzący Artur Bukowski: „Szanowni Państwo, w tym miejscu Panie Wójcie, Pani Skarbnik 

głosowanie pokazało, że praca wykonywana przez was ma odzwierciedlenie i akceptację pełną 

naszą jako radnych. W tym miejscu podziękowania na wasze ręce dla całego zespołu, bo to ja 

chcę za każdym razem powtarzam nie tylko wasza praca, ale praca całego zespołu składa się na 

to wszystko. Wszystkim, którzy się do tego przyczynili dziękujemy w tym miejscu i myślę, że 

kolejne lata, chcielibyśmy, życzymy sobie i myślę, że będą równie owocne jak ten 2022 rok. W 

tym miejscu gratuluję. Proszę, głos Wójt chciał zabrać”. 

Wójt Gminy Roman Krupa: „Panowie Przewodniczący, wysoka Rado, szanowni Państwo. Bardzo 

mi miło. Chciałem z tego miejsca serdecznie podziękować za jednogłośne udzielone wotum 

zaufania. Cieszę się, że zaufanie, które tutaj macie do mnie jako Wójta Gminy Kościelisko udaje 

mi się z roku na rok na odpowiednim poziomie podtrzymywać i ma to odzwierciedlenie w tym 

głosowaniu, które za nami. Dziękuję za tę życzliwość płynącą z tych głosów, które się pojawiły. 

Panie Władysławie, dziękuję za dobre słowa co do mojej działalności, ale nie ma tutaj co 

ukrywać, działalności całego zespołu, którym mam przyjemność kierować. Myślę, że czas na 

pewne podsumowania przed nami. Pan Władysław rzeczywiście zwrócił uwagę, że w tej 

formule jeżeli idzie o absolutorium, wotum zaufania, zatwierdzenie sprawozdania finansowego 



i sprawozdania z wykonania budżetowego, widzimy się po raz ostatni w tym składzie. Ale 

pewne rzeczy, zwrócenie uwagi na te sprawy, które wydarzyły się w przeciągu tych ostatnich 

lat, na pewno przed nami. Jest ich sporo i za to, co wszystko wydarzyło się w roku 2022, bo 

dzisiaj do niego się odnosimy z serca dziękuję. Nie spoczywamy słuchajcie na laurach, bo wiele 

spraw wymaga dokończenia i zamknięcia jeszcze w tej kadencji w roku 2023. Nie będę tutaj 

nawiązywał do tych niełatwych tematów, które przed nami. Chociażby w zakresie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla Sołectwa Kościelisko. Ale chciałem stąd wyraźnie 

wysłać wyraźny sygnał, że nie zamierzamy tutaj jako zespołu odpuszczać i mamy poczucie, że 

wiele spraw jeszcze w tej kadencji, w tych najbliższych miesiącach no wymaga realizacji i tak 

zwanego domknięcia. I na tym będziemy się przez najbliższe tygodnie i miesiące skupiali. 

Jeszcze raz wszystkim Państwu, wszystkim radnym składam serdeczne podziękowania za 

współpracę, normalność. Tutaj mówiłem o tym w swoim sprawozdaniu i w słowie wstępnym za 

normalność w relacjach, bo to, co dzieje się tutaj na Sali obrad w ramach posiedzeń komisji 

dzieje się na odpowiednim poziomie, mimo tego, że czasem mamy odrębne zdania i szukamy 

kompromisu. I w tej drodze do tego poszukiwania tego kompromisu no jesteśmy w stosunku 

do siebie fair, to też zasługuje na uznanie, bo bardzo sobie to szanuję. Proszę o dalsze 

wsparcie. Tak jak powiedziałem, my zamierzamy dalej robić swoje, a co przed nami, no, to tutaj 

przyszłość pokaże. Wszystkiego dobrego. Podziękowania dla całego mojego zespołu, dla 

wszystkich pracowników, którzy nas słuchają, podziękowania dla poszczególnych jednostek 

organizacyjnych, budżetowych, za zaangażowanie, za tą bieżącą codzienną współpracę. Tych 

zadań, jak widzicie było wiele do realizacji, ale też jak patrzę na swoją rozkładówkę i tego, co 

przed nami, zadań jeszcze sporo też przed. Więc zbierajmy siły i działajmy. Wszystkiego 

dobrego. Bardzo jeszcze raz dziękuję”. 

Prowadzący zarządził 10 minutową przerwę w obradach.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kościelisku za rok 2022. 

 

Z powodu braku obecności na sesji Przewodniczącej Rady Społecznej SPZOZ, pani dyrektor 

Zakładu, bądź księgowej Zakładu proszę o wprowadzenie do uchwały panią skarbnik Gminy. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

zwracam się z prośbą o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kościelisku za rok 

2022. 

Rada Społeczne SPZOZ na swoim posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2023 roku przyjęła 

sprawozdanie z wykonania planu finansowego Zakładu za rok 2022. Ponadto jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdania finansowe za rok 2022 oraz wniosek w sprawie podziału 

zysku. Działalność Zakładu w  2022 roku zakończyła się zyskiem w wysokości 223.881,90 zł 



(słownie: dwieście dwadzieścia trzy tysiące osiemset osiemdziesiąt jeden zł 90/100), który w 

całości zostaje przeznaczony na zwiększenie kapitału zakładowego SPZOZ.Proszę więc Wysoką 

Radę o przyjęcie projektu uchwały”. 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć : „Wysoka 

Rado, Panie Wójcie. Na ostatnim posiedzeniu komisji 2 dni temu zaopiniowaliśmy jednogłośnie 

pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Wnoszę o przyjęcie”. 

  

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/ 365/23 w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Kościelisku za rok 2022? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:35 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:36 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:35 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:35 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:35 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:35 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:35 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:35 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:35 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:35 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:35 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 



13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:35 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:35 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:35 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/ 365/23 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kościelisku za rok 2022. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Kościelisko. 

  

Dyrektor CUW  Agnieszka Pawlikowska: „Wysoka Rado, Panie Wójcie, szanowni Państwo. Od 

kilku miesięcy na comiesięcznych odprawach z dyrektorami placówek oświatowych 

działających na terenie Gminy Kościelisko pojawiały się sygnały o konieczności wprowadzenia 

zmian w regulaminie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Kościelisko. Na podstawie przekazanych sugestii przygotowano 

przedstawiony projekt uchwały. Kluczowymi zmianami wprowadzonymi do wspomnianego 

regulaminu są zwiększenie puli środków na dodatki motywacyjne dla nauczycieli i dyrektorów z 

6% na 7%, czyli zwiększenie o 1% środków przeznaczonych na wynagrodzenia zasadnicze 

nauczycieli w Gminie Kościelisko. Wprowadzenie jako załącznika do regulaminu arkusza Analiza 

pracy własnej. A przede wszystkim zwiększenie wysokości stawek dodatków funkcyjnych dla 

nauczycieli pełniących funkcje kierownicze w jednostkach oświatowych na terenie Gminy 

Kościelisko. Projekt uchwały został uzgodniony z reprezentatywnymi związkami zawodowymi. 

Wysoka Rado proszę o zagłosowanie nad tą uchwałą”.  

Prowadzący: „Dziękuję pięknie. Poproszę Przewodniczącego Komisji Oświaty o opinię w 

sprawie tej uchwały”. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu , Turystyki i Promocji Gminy Maciej 

Krzeptowski: „Panowie Przewodniczący, szanowna Rado dnia 23 marca na Komisji Oświaty 

omawiany projekt uchwały został pozytywnie zaakceptowany przez komisję. Dziękuję bardzo”.  

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/366/23  w 

sprawie: zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kościelisko?. 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:38 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  



Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:38 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:38 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:38 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:38 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:38 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:38 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:38 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:38 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:38 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:38 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:38 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:38 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:38 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/366/23  w sprawie: zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kościelisko. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zachodniej części wsi Kościelisko, w gminie Kościelisko - MPZP KOŚCIELISKO 2 - 

SZKOŁA. 

 



Kierownik Referatu Agnieszka Grzegorczyk: „Szanowni Państwo, chciałam dzisiaj przedstawić 

taki niewielki plan zagospodarowania przestrzennego, którego celem ma być umożliwienie w 

przyszłości realizacji sali gimnastycznej przy szkole w Kościelisku. Uchwała o przystąpieniu do 

sporządzenia tego planu zapadła 6 września 2021 roku i w związku z tym, że temat jest trudny, 

no i związany z licznymi tymi kwestiami gabarytów, wysokości złożenia odpowiedniego 

[niezroumiałe] w tym przypadku pójdę już w wykonanie koncepcji tej sali gimnastycznej. 

Wykonane zostały dwa warianty i przez radnych Komisji Planów przyjęty został, zaakceptowany 

wariant 2-gi. Mają Państwo tutaj na ekranie  budynek sali gimnastycznej pełnowymiarowej z 

kilkoma boiskami i z miejscem na rekreację oraz zielonym dachem, również wykorzystywanym, 

który może być wykorzystywany przez młodzież. Tą koncepcję wykonała firma architektoniczna 

Pana Bartosza Pionki z Krakowa i we wrześniu 2022 roku, tak jak mówiłam, była 

zaprezentowana i zaakceptowana przez Komisję Planu. Natomiast autorem projektu planu 

zagospodarowania przestrzennego jest Pan Jacek Wolanin, czyli ten sam, ta sama osoba, która 

wykonuje dla nas Plan Zagospodarowania Przestrzennego dla Kościeliska. Pełna procedura 

planistyczna została przeprowadzona. Nie wpłynęły w stosunku do tego planu żadne uwagi. 

Projekt planu jest zgodny ze studium i został zaopiniowany przez Komisję Planów 12 czerwca 

2023 roku. Ze swojej strony proszę o przyjęcie tej uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Komisji Planu Zagospodarowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Mienia 

Komunalnego Gminy Tadeusz Nędza Kubiniec: „ Wysoka Rado na ostatnim posiedzeniu 

Komisja Planu zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt uchwały”. 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIIII/ 367/23  

w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

zachodniej części wsi Kościelisko, w gminie Kościelisko - MPZP KOŚCIELISKO 2 - SZKOŁA?. 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:42 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:42 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:42 



4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:42 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:42 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:42 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:42 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:42 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:42 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:42 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:42 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:42 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:42 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:42 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIIII/ 367/23  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zachodniej części wsi Kościelisko, w gminie Kościelisko - MPZP KOŚCIELISKO 2 – 

SZKOŁA.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kościelisko 

 

Geodeta Łukasz Armata: „Panowie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo proszę Wysoką Radę o wyrażenie zgody na nabycie na rzecz Gminy Kościelisko 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa Starosty Tatrzańskiego położonej w 

Kościelisku, oznaczonej jako działka ewidencyjna o numerze 29 58/2 o powierzchni 42 m², 

objętej księgą wieczystą o numerze 12 137/ 4 i stanowiącą łącznik pomiędzy drogą dojazdową 

nieruchomości położonych przy ulicy Karpielówka Boczna do ulicy Karpielówka. Proszę 

szanowną Radę o podjęcie uchwały w tej sprawie. Dziękuję pięknie. Uchwała ta była 

opiniowana na Komisji Ekonomiki. Proszę o opinię. Wysoka Rado to kolejny przykład 

porządkowania spraw własnościowych gminy, dojazdu mieszkańców do swoich posesji. Na 

posiedzeniu komisji zajmowaliśmy się tą sprawą. Radni jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie 

przedstawiony projekt. Wnoszę o przyjęcie”. 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/ 368/23 w 

sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kościelisko? 



Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:44 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:44 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:44 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:44 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:44 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:44 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:44 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:44 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:44 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:44 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:45 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:44 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:44 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:44 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIIII/ 368/23  w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kościelisko. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości  



Skarbnik gminy Dorota Kierpacz: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado Szanowni Państwo, 

w związku z koniecznością zawarcia umowy dzierżawy ze Spółką TAURON nieruchomości 

gminnych, na których położone są stacje trafo tj.: 

1) działki ewidencyjnej nr 1927/2 o powierzchni 59 m2,   położonej przy scenie plenerowej 

przy Domu Ludowym na Chotarzu; 

2) działki ewidencyjnej nr 1990/9 o powierzchni 41 m2, położonej przy Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Kościelisku. 

Proszę o wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargu oraz zawarcie umowy dzierżawy na czas 

nieokreślony celem lokalizacji urządzeń infrastruktury energetycznej tj. sieci 

transformatorowych”. 

 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć: „Wysoka 

Rado na posiedzeniu komisji omawialiśmy tą sprawę ważna również dla użyteczności 

publicznej. Radni zebrani na komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt. Wnoszę o 

przyjęcie”.  

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/ 369/23 w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości ? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:46 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:47 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:46 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:46 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:46 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:46 



7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:46 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:46 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:47 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:47 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:46 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:46 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:46 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:46 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIIII/ 369/23  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy  nieruchomości. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargu oraz zawarcie 

umowy najmu 

 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado Szanowni Państwo, 

z uwagi na kończącą się początkiem sierpnia umową najmu lokalu użytkowego znajdującego 

się na parterze budynku położonego w Kościelisku,  

przy ul. Nędzy Kubińca 140, na działce ewid. nr 1445/1, proszę o wyrażenie zgody na 

odstąpienie od przetargu oraz zawarcie umowy najmu na czas nieokreślony – na cel 

prowadzenia apteki”. 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć: „Wysoka 

Rado dyskutowaliśmy na ten temat. Tutaj właśnie ta propozycja na czas nieokreślony, ale po 

sugestii też Pana Mecenasa wiemy, że to daje możliwości jakby wypowiedzenia, jeżeli sytuacja 

będzie się zmieniała. No a zacznie się, jeżeli będzie dalsza umowa o czynszu na poziomie 

podobnym jak był plus waloryzacja o inflację, a zatem wszystkie te warunki, o których 

mówiliśmy, wydają się spełnione. Po dyskusji jednogłośnie zaopiniowaliśmy pozytywnie 

przedstawiony projekt i wnoszę o przyjęcie”. 

 Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/ 370/23 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargu oraz zawarcie umowy najmu? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:48 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  



Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:49 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:48 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:48 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:48 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:48 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:49 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:49 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:48 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:48 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:49 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:48 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:48 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:48 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIIII/ 370/23  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Gminy Kościelisko 

 



Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo 

proszę o przyjęcie przedłożonego szanownej Radzie projektu uchwały, która określa zasady 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków oraz gminnej ewidencji zabytków znajdujących się 

na terenie Gminy Kościelisko. Przyjęcie takiej regulacji podyktowane jest między innymi 

złożeniem przez gminę wniosku o środki finansowe z rządowego Programu odbudowy 

zabytków. Czekamy obecnie na wyniki tego naboru. Proszę więc o przyjęcie projektu uchwały. 

Dziękuję”. 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć: „Wysoka 

Rado również szeroko w tej sprawie dyskutowaliśmy. Sprawa dotyczy przede wszystkim 

możliwości pozyskania dotacji w bardzo dużym procencie. Tu chodzi między innymi o 

rewitalizację rejonu Kościoła w Kościelisku, ale też Domu Ludowego. Stąd też tam zapisy są 

odnośnie tego, że dofinansowanie może być do 30%, ale w wyjątkowej sytuacji, kiedy jest 

wyjątkowa wartość tego obiektu historyczna też, to nawet do 100%. My tu liczymy, Pani 

Skarbnik nam przedstawiała, że w przypadku rejonu Kościoła dofinansowanie może łącznie 

wynieść nawet 100% wraz ze środkami własnymi parafii. Natomiast w przypadku Domu 

Ludowego mówiliśmy też o kilku milionowej dotacji, kiedy wkład własny będzie na poziomie 

20%. Tak było to szacowane. No i te cele wydają się bardzo ważne w naszej gminie, dlatego po 

dyskusji zaopiniowaliśmy jednogłośnie pozytywnie przedstawiony projekt uchwały”. 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/371/23 w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie 

Gminy Kościelisko? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:51 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:52 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:51 



4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:51 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:51 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:51 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:51 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:51 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:52 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:51 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:51 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:51 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:51 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:51 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/371/23 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Gminy Kościelisko. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 

 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

zwracam się z prośbą o przyjęcie przedłożonego projektu zmian w budżecie Gminy Kościelisko 

na rok 2023 . 

Proszę o zwiększenie dochodów i wydatków o kwotę 157.038,00 zł. Zmiany dotyczą: 

- wprowadzenia do budżetu dotacji celowej majątkowej otrzymanej z Województwa 

Małopolskiego z przeznaczeniem na modernizację drogi dojazdowej do gruntów rolnych w 

Dzianiszu w kwocie 42.038,00 zł – zmiana ta jest także po stronie wydatków majątkowych; 

- zwiększenia dochodów w dziale 750 Administracja publiczna o kwotę 55.000,00 zł pochodzącą 

z większych wpływów. Środki te zasilą w rozdziale 75023 Urzędy gmin wydatki bieżące w 

wysokości 28.000,00 zł oraz majątkowe w kwocie 27.000,00 zł. Zwiększenie wydatków 

majątkowych jest konieczne na realizację projektu „Doposażenie trzech szkół z terenu Gminy 

Kościelisko w narzędzia edukacyjne z zakresu ruchu drogowego - miasteczka rowerowe mobilne 



wraz z doposażeniem infrastruktury drogowej w oznakowanie - realizacja zadań własnych z 

zakresu edukacji publicznej i bezpieczeństwa publicznego"; 

- zwiększenia w dziale 756 o kwotę 60.000,00 zł pochodzące z opłat za zajęcie pasa drogowego 

zasilą wydatki bieżące w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne. 

Proszę również o przesunięcie środków w wydatkach majątkowych w rozdziale 90002 

gospodarka odpadami komunalnymi w wysokości 130.000,00 zł z zadania inwestycyjnego pn 

Budowa PSZOK na nowe zadanie pn. wyposażenie terenów przeznaczonych do użytku 

publicznego w pojemniki – kosze. Zmiany nie wpływają na wysokość uchwalonego deficytu. 

Proszę więc Wysoką Radę o przyjęcie projektu uchwały”. 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć: „Wysoka 

Rado te zmiany porządkujące nie takie duże właśnie 157 000 zł po stronie i dochodów i 

wydatków bilansujące się nawzajem zostały zaopiniowane pozytywnie na posiedzeniu komisji, 

dlatego wnoszę o przyjęcie”. 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/372/23 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:55 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:55 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:55 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:55 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:55 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:55 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:55 



8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:55 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:55 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:55 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:55 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:55 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:55 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:55 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/372/23 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kościelisko na rok 2023. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 -

2040 

 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado Szanowni Państwo; 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą: 

1. Zmian w załączniku Nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kościelisko na lata 2023-

2040 poprzez: 

a) określenie aktualnych kwot dochodów i wydatków w roku bieżącym, 

 

2. Zmian w wykazie wieloletnich przedsięwzięć realizowanych przez Gminę Kościelisko w latach 

2023-2040 poprzez: 

 

a) zmianę limitu środków finansowych dla zadań: 

 

- „Doposażenie trzech szkół z terenu Gminy Kościelisko w narzędzia edukacyjne z zakresu ruchu 

drogowego - miasteczka rowerowe mobilne wraz z doposażeniem infrastruktury drogowej w 

oznakowanie - realizacja zadań własnych z zakresu edukacji publicznej i bezpieczeństwa 

publicznego"; 

 

- "Bieżąca konserwacja nawierzchni bitumicznych na drogach gminnych - bieżące utrzymanie 

dróg gminnych". 

  



Nowy wykaz wieloletnich przedsięwzięć Gminy Kościelisko obejmujący limity wydatków na 

przedsięwzięcia oraz limity zobowiązań z nimi związanych na lata 2023-2040 otrzymuje 

brzmienie zgodne załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały. 

Stąd proszę Wysoką Radę o przyjęcie projektu niniejszej uchwały”. 

 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć: „Wysoka 

Rado projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez radnych członków Komisji 

Ekonomiki Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kościelisko, dlatego wnoszę o przyjęcie.” 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/373/23 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 -2040? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:57 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:57 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:57 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:57 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:57 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:57 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:57 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:57 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:57 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:57 



11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:57 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:57 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:57 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:57 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/373/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kościelisko na lata 

2023 -2040. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko” 

(ś.p. Helena Rysula) 

Prowadzący Artur Bukowski: „15 maja odbyła się Kapituła, na której rozpatrywaliśmy wnioski 

dotyczące dwóch osób, osób zasłużonych dla Kościeliska. Obydwa te wnioski zostały 

pozytywnie zaakceptowane, stąd uchwały na dzisiejszej sesji. A następnie po ustaleniu z 

Wójtem zostanie zwołana uroczysta sesja, na której te tytuły po akceptacji dzisiejszej Rady 

zostaną wręczone. Pierwsza uchwała to jest uchwała dotycząca świętej pamięci Heleny Rysuli. 

Otrzymała ona pozytywną opinię kapituły i w tym miejscu proszę o jej zatwierdzenie uchwałą 

numer XLVIII/374/23 Rady Gminy Kościelisko z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie nadania 

Zasłużona dla Gminy Kościelisko p.ś Pani Helenie Rysuli. Jednogłośnie zatwierdziliśmy tą 

uchwałę. I drugą uchwałą jest uchwała dotycząca osoby Pani Haliny Olejniczak i również proszę 

o zatwierdzenie tej uchwały. To jest uchwały numer XLVIII/375/23 Rady Gminy Kościelisko z 

dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie nadania tytułu Zasłużona dla Gminy Kościelisko dla Pani 

Haliny Olejniczak. Proszę o oddanie głosu”. 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/374/23 w 

sprawie w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko” ? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:58 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 



Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:59 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:58 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:58 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:58 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:58 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:59 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:58 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:59 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:59 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:59 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:59 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:59 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:58 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/374/23 w sprawie nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko”. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko”  

Kapituła na posiedzeniu w dniu 15 maja br pozytywnie zaopiniowała nadanie tytułu Zasłużona 

dla Gminy Kościelisko dla pani Haliny Olejniczak. 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/375/23 

 w sprawie w sprawie: nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko”? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 11:59 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 



Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 11:59 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 11:59 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 11:59 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 11:59 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 11:59 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 11:59 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 11:59 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 11:59 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:59 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 11:59 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 11:59 

14 Adam Tracz Za 22.06.2023 11:59 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 11:59 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/375/23 w sprawie nadania tytułu „Zasłużona dla Gminy Kościelisko”. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

19. Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy  

 

Radca prawny Maciej Tokarz: „Szanowny Panie Przewodniczący, szanowna Rado. Uchwała nie 

jest aktem prawnym, jest formą obwieszczenia. To znaczy, że tym aktem przyjmujemy tekst 

jednolity statutu. Oznacza to, że nanosimy wszystkie dotychczas podjęte zmiany w statucie 

Tworzymy z tego jeden dokument. Wobec tego uchwała ma bardziej charakter techniczny, 



tworzy tekst ujednolicony tego statutu z uwzględnieniem wszystkich dotychczasowych zmian, 

które zostały wprowadzone wcześniejszymi uchwałami Rady, które miały charakter zmiany 

prawa. Natomiast ta uchwała tego charakteru nie ma, jest tylko technicznym redakcyjnym 

aktem, obwieszczającym tekst dokumentu z naniesieniem na niego wszystkich 

dotychczasowych zmian. To k woli wyjaśnienia. Dziękuję”. 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLVIII/376/23 w 

sprawie obwieszczenia dotyczącego tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Kościelisko?  

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 22.06.2023 12:01 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: Sala Obrad  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 22.06.2023 12:01 

2 Janusz Czernik Nieobecny ------------ 

3 Władysław Długosz Za 22.06.2023 12:01 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 22.06.2023 12:01 

5 Piotr Kopeć Za 22.06.2023 12:01 

6 Maciej Krzeptowski Za 22.06.2023 12:01 

7 Małgorzata Lasak Za 22.06.2023 12:01 

8 Ryszard Mądry Za 22.06.2023 12:01 

9 Paweł Michniak Za 22.06.2023 12:01 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 12:01 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 22.06.2023 12:01 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 22.06.2023 12:01 



14 Adam Tracz Za 22.06.2023 12:01 

15 Wojciech Urbaś Za 22.06.2023 12:01 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie podjęła uchwałę nr 

XLVIII/376/23 w sprawie obwieszczenia dotyczącego tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Kościelisko. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

20. Sprawy bieżące i 21. Wolne wnioski 

Radny Władysław Długosz: „Szanowni Panowie Przewodniczący, szanowny Panie Wójcie, Pani 

Skarbnik i szanowni Radni i pracownicy urzędu. Otóż mam tutaj parę spraw, ale bardzo 

krótkich, ale ciekawych. Jedna sprawa to Panie Wójcie, niech by Pan tą firmą, która robiła ten 

asfalt tu od strony Poronina w dół, przejeżdżamy z Pawłem i tu są coraz większe pęknięcia. 

Niechby Pan po prostu zwrócił na to uwagę, żeby ta firma po prostu podjęła kroki, jest 

rękojmia, bo to jest bardzo ważne, żeby to wykorzystać. Nie dlatego, żeby Pana tutaj zadręczać, 

ale to tylko drobne przypomnienie. No i chciałem tutaj jeszcze raz apelować. Może mnie Pan 

Wicewójt słyszy albo Pani Wójcina z Poronina o spotkanie tutaj na pograniczu Kościelisko 

Poronin. Musimy ten problem rozwiązać wspólnie i w porozumieniu, bo mamy służyć 

mieszkańcom i musimy to uczynić, żeby tak było. Ponieważ w jednym miejscu jest duża dziura, 

że może dojść do jakiegoś nawet poważnego wypadku, jakby ktoś wpadł rowerem i pobocza są 

też marne, trzeba ich uzupełnić. Ja wiem, że to daleko od budynku Poronina i może tam nie 

bardzo często jeździcie szanowni Państwo z Poronina, ale apeluję. Przyjedźcie zobaczyć i 

zróbmy spotkanie. Pan Wójt zawsze dobierze czasu, ja również jako osoba towarzysząca, jako 

radny. Koledzy z Dzianisza też poświęcą chwilę czasu, rozwiążemy raz na zawsze ten problem. 

Jesteśmy tutaj sąsiadami, musimy współpracować w zgodzie i w porozumieniu, bo jak nie, 

dojdzie do jakichś wojen, no to wiemy, czym to będzie grozić, no. Lepiej zawsze chuda zgoda 

jako tłuste prawo. No i ta jeszcze jedna sprawa z poprzedniej sesji. Szanowny Panie 

Przewodniczący szanowny radny Kopeć tutaj, szanowny Panie Wójcie i wszyscy tutaj 

zgromadzeni. Chciałem tutaj się ustosunkować do mojej wypowiedzi niefortunnej do mojej 

niefortunnej wypowiedzi na poprzedniej komisji, sesji. Otóż chodziło, chodziło o budowę 

kanalizacji. No oczywiście, że nie obciążam przecież winą tutaj radnych szanownych tutaj z 

Witowa, ani Przewodniczącego Kopcia, ponieważ mają taki sam po prostu tutaj samą taką 

możliwość, jak każdy inny radny na tą budowę, ponieważ biurokracja jest najgorszą zarazą w 

naszym kraju. Co, no nie trzeba tu ukrywać tego, bo to jest po prostu patologia. Mamy tutaj 

dowód, że od 2014 roku ciągnie się remont drogi przez z Chabówki do tutaj do Białego Potoka, 

nie, no tutaj do granicy Zakopanego. I proszę Państwa, to samo jest z kanalizacją. Radni tutaj 

nie mają żadnego wpływu bezpośredniego, żeby po prostu wymusić na spółce PGK, żeby oni 

zrobili koniec po prostu budowy tej kanalizacji. No i po prostu to jest moje przejęzyczenie. I za 

to jestem tutaj winny złożyć przeprosiny Panie Piotrze i tu jest nasza kruszyna złota jedna i Pan 

kolega Stanisław, przyjmijcie te moje słowa, jako słowa tutaj przeprosin. Tutaj jest do Pana 



Piotra. Panie Piotrze, przecież my tyle lat współpracujemy, że nie ma co ukrywać, my przecież 

uchwałę podjęliśmy, że ten budynek został zakupiony. Pan pamięta nie? I ja Pana bardzo 

doceniam. Na pod Bogiem mówię z całą stanowczością, nie żartuję, bo czasem tutaj trochę pół 

żartem, pół serio coś powiem i to jest czasem źle odebrane. Ale Pan się przysłużył, bardzo dużo 

dla mieszkańców Witowa i Pan powinien być nominowany przed tymi dwoma osobami, a nie 

oni. To ja tyle ze swojej strony mogę powiedzieć i będę w przyszłym roku, jak będę w 

przyszłym roku będę jeszcze, jak będę tutaj miał możliwość taką, to będę, proszę Pana po 

prostu zgłaszać do osób zasłużonych Witowa i naszej gminy. Proszę. Także Panie Piotrze, proszę 

tutaj nie patrzyć w moją stronę źle, bo tamten stolik nie jest taki do końca miły dla mnie 

czasem. Ale ja tu jestem osoba, która nie obrażam się też. Także życzę wszystkim zdrowia, no i 

wytrwałości. Także na tym chciałem zakończyć. Dziękuję bardzo za uwagę… Acha i jeszcze 

jedno, przepraszam. Tutaj chciałem jeszcze, kiedy chodzi o tą moją wypowiedź absolutoryjną 

chciałem podziękować, że zawsze nam towarzyszyła jedna osoba tutaj, która przyszła ze mną z 

gminy Tatrzańskiej, to jest Pani Anielka. I zawsze nam tu bardzo mile protokołuje te komisje 

różne i tak dalej. Nigdy na słowo nie przeszłem. No nie było trochę takiego coś, ale zawsze my 

byli bardzo blisko, ale chęć tak blisko to nie do końca, ale. zawsze z uśmiechem i tak dalej. 

Dziękuję Pani Anielko, życzę dużo sił i zdrowia, no i długiej emerytury. A tutaj trochę zrobiłem 

gafę, także Pana Sekretarza i Pana prawnika, bo wam też nie pogratulowałem. …Jeszcze raz 

wszystkiego dobrego, zdrowia, zdrowia. Bo jak będzie zdrowie, to będą grzechy i pieniądze. 

Dziękuję bardzo”. 

Prowadzący Artur Bukowski: „Dużo tych podsumowań dzisiaj, ale myślę, że to już koniec. Panie 

Wójcie odpowie Pan pierwszy, a resztę tutaj Piotrowi oddam głos. Bardzo dziękuję”. 

Wójt Gminy Kościelisko Roman Krupa: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo co do kwestii drogi w Dzianiszu, górny odcinek to tak, jak Państwa informowałem na 

ostatniej sesji, do końca czerwca ma być wykonana odkrywka w tym miejscu, o którym 

mówicie. Do tego zobowiązała się firma PPDM, która była wykonawcą tej realizacji. Zakładam, 

że tutaj nic się nie zmieniło. Mają jeszcze ponad tydzień, no i w zależności od tego, co zostanie 

ustalone, zostanie wykonana naprawa. Jeżeli idzie o spotkanie na gruncie przedstawicieli 

Gminy Poronin i Gminy Kościelisko, tu Panie  to Pana osobie i osobie Pana Wicewójta Pana 

Macieja Dziubasa. No ale widzę, że komunikacyjne problemy występują, więc no w najbliższym 

czasie poruszę tę kwestię i postaram się tego rodzaju spotkanie zorganizować w sytuacji, gdyby 

tutaj Pana słowa nie znalazły oddźwięku tutaj we władzach gminy Poronin. Kanalizacja Witów 

Dzianisz już na ten temat wielokrotnie rozmawialiśmy, więc tutaj nie mam nic ponadto do 

dodania. Dziękuję bardzo: 

Prowadzący: „ Dziękuję. Piotr chciał zabrać głos, proszę”.  

Radny Piotr Kopeć: „Tak Wysoka Rado, Panie Wójcie. Dziękujemy Panie Władysławie za te 

słowa jako radni z Witowa, bo faktycznie staramy się od początku kadencji mocno działać w 

różnych tematach. A czasami jak się Panu zdarzyło przejęzyczenie to przecież też się zdarza też 

każdemu. Natomiast w kanalizacji to ten temat u nas w Witowie wygląda całkiem dobrze 



proszę państwa. Bo Pan Wójt tu może się nie rozwodził, ale ostatnio uzupełniliśmy ten odcinek 

w rejonie Gacków, o które walczyliśmy, to zostało zakończone wręcz już i przyłączenia do 

domów. Natomiast na przełomie czerwca lipca jak Pan Wójt nas ostatnio informował, 

rozpocznie się właściwie ostatni etap tej zasadniczej części Witowa, aż do samego końca, do 

numerów tam ponad 200 230 240. Podejdziemy już pod Kojsówkę praktycznie i tu będzie nas 

Panie Wójcie oczywiście w przyszłości kusiło, czy z takiej bliskiej odległości nie dałoby się 

jeszcze przejść do osiedla Kojsówka, ale to na przyszłość, jeżeli chodzi o rozważania. Ale Witów 

będzie zamknięty, jeżeli chodzi o kanalizację i to w bardzo dużym procencie. To jest bardzo 

istotne też dla rzeki Czarny Dunajec kiedy chcemy, żeby te tereny były czyste, pozbawione 

właśnie niepotrzebnych zanieczyszczeń. Natomiast droga wojewódzka. No to cały czas się tym 

martwimy razem. Pan Władysław też jako mieszkaniec, kiedyś podpisywaliśmy się pod skargą, 

jest realizacja teraz mocna widzimy, to jest utrudnienie dla nas wszystkie mieszkańców, 

niemniej w rejonie tych czterech przepustów ciągle trwają prace. W tej chwili przerzucają się 

już na drugą stronę. No mamy nadzieję, że ten termin do końca października będzie 

zachowany. Tam oczywiście powstają też krawężniki, więc już zaczyna powstawać szansa dla 

zrobienia tego odcinka chodnika do Kojsówki, którego brakowało. Powstają sukcesywnie 

zatoczki ,już niewiele ich jest do wykonania do końca. Czekamy też na otwarcie tych rejonów 

zatoczek czy przystanków, które już są zrobione, ale jeszcze organizacja ruchu. Pan Wójt nas 

informował, że może się uda do końca czerwca, jeżeli chodzi o Dolny Witów. Natomiast jest 

jedna rzecz, która martwi. Tu mówiliśmy z Panem Wójtem już na ten temat wstępnie, że ta 

inwestycja, która była 5 lat temu zrobiona, czyli wylany asfalt na pewnych odcinka, zwłaszcza 

Witowa, no niestety Panie Wójcie powstały te linie, ubytki wyraźne takie metrów lub więcej i 

no koniecznie tu, tak jak Pan Władek mówił o tej sprawie nad Dzianiszem tam w rejonie już 

drogi na Poronin, bo tu też mamy na drodze wojewódzkiej tą sytuację, że wylany asfalt w 2018 

roku jednak zaczęły się ubytki w tej wierzchniej warstwy i to taki kilkumetrowe. No i 

wypadałoby Panie Wójcie jeszcze złapać ten termin gwarancji, bo jeżeli ona wynosi 5 lat, no to 

jeszcze te pół roku prawdopodobnie mamy gwarancji, żeby ten wykonawca uzupełnił. Że jak 

będą roboty wykończeniowe, czyli asfaltowanie w okresie jesiennym, tam gdzie w ogóle nie 

było to zrobione jeszcze na tych odcinkach gdzie zatoczki gdzie mosty są robione, no to żeby 

były uzupełnione te odcinki, gdzie gwarancja jest, a już widać niestety złą jakość tego asfaltu. 

Także to jest bardzo ważne, że te sprawy poruszamy. Nie wiem, czy Panie Wójcie to było 

zgłoszone. To już taka ostatnia sprawa ode mnie. Dziękuję bardzo”. 

Wójt Gminy Roman Krupa: „Jeżeli idzie o drogę wojewódzką w Witowie, to ten problem 

ubytków tak zwanych wżerów, które mamy na dolnym odcinku drogi był zgłaszany 

przedstawicielom zarówno dróg wojewódzkich, jak i tutaj wykonawcy i do października tego 

roku w ramach remontu drogi, modernizacji drogi głównej, ma to być poprawione. To nie tylko 

dolny odcinek Witowa, a my mamy fragment około 150 m do poprawy ścieżki rowerowo-

pieszej. Też tutaj musi pojawić się nowa warstwa ścieralna, więc tych takich miejsc, gdzie 

konieczne są poprawki i położenie nowej nawierzchni jest więcej i to ma wydarzyć się w tym 

roku w ramach zamknięcia całego projektu. Dziękujemy. Czy ktoś jeszcze?” 



Radny Stanisław Staszel: „Panie Wójcie, ja mam taką prośbę i czy jest możliwość założenia 2 

luster na starej drodze na tych dwóch niebezpiecznych dla mnie zakrętach? Bo przy tej jeździe, 

dość szybko jeżdżą, a gdyby była droga jednokierunkowa, to może nie było takiego problemu. 

Dziękuję”. 

Wójt Gminy: „Tutaj bardzo bym prosił o o wskazanie w piśmie, o które dwa niebezpieczne tutaj 

fragmenty chodzi, bo jak wiecie, nawet lustro to jest kwestia ewentualnej organizacji ruchu. 

Więc tutaj bym prosił o doprecyzowanie. No i oczywiście dokonamy analizy i ewentualnie te 

lustra celem poprawy bezpieczeństwa będą założone. Dziękuję”. 

Radny Paweł Michniak: „Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, szanowni radni, szanowni 

mieszkańcy. Mam taką małą sprawę do Wójta. Ostatnio na komisji Pan Wójt informował, że 

kupimy tą kosiarkę do samochodu taką wielofunkcyjną. Prośba tutaj, aby ją wytestować tutaj 

na drodze do Cichego. Jest tam okropna wielka trawa, droga jest przez to zawężoną i trochę 

jest niebezpiecznie. To jest taka jedna sprawa i druga, no to składam gratulacje tutaj 

uzyskanego absolutorium. Widzimy, rządzimy tutaj już wspólnie z Wójtem czwarty rok od 

czterech lat spada nam tutaj zadłużenie gminy powstają inwestycje, także rozwijamy się w 

dobrym kierunku. Jeszcze raz gratulacje. Dziękuję” 

22. Zakończenie obrad. 

Na tym o godz. 12.20  Przewodniczący Rady zamknął obrady XLVIII Sesji Rady Gminy 

Kościelisko i w tym miejscu poprosił radnych Pawła Michniaka i Piotra Kopeć o zapoznanie się 

z protokołem przed kolejną sesją. 

Dziękuję, życzę miłego dnia. 

 

                                                                      Protokół sporządziła: Aniela Ustupska 

 


